
PROTOKÓŁ Nr XXXIV/09

z przebiegu XXXIV sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 28 sierpnia 2009 r.

od godz. 1300 do godz. 1735 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Waldemar Wyczyński – Z-ca Burmistrza,

•Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

•Małgorzata Martin- Mucha-Skarbnik Gminy,

•Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Daria Stranz – kierownik Ref. GNRiL,

•Regina Witczak – inspektor ds. OZKS,

•Kamila Bąk – inspektor ds. promocji i rozwoju gminy Wyrzysk,

•Wacław Michalec – główny specjalista ds. zagospodarowania przestrzennego,

•Jacek Kornacki – główny specjalista ds zamówień publicznych i ochrony środowiska,

•Wiesław Nowicki – główny specjalista ds inwestycji i remontów,

•Adam Smełsz - informatyk obsługujący sprzęt nagłaśniająco-rejestrujący,

•Zdzisław Mucha – starszy inspektor Straży Miejskiej.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Hanna Łapacz – kierownik MGOPS w Wyrzysku,

•Marian Cybulski – dyrektor SAPO w Wyrzysku,

•Andrzej Chałabiś – dyrektor SAM- u w Wyrzysku,

•Marek Charczun – prezes PWiK w Wyrzysku,

•Czesław Pająk – dyrektor MGOK w Wyrzysku.

Inni gości: 

•Tomasz Bugajski – starosta pilski,

•Leszek Partyka – radny Rady Powiatu w Pile,

•Wojciech Szutkowski - sekretarz powiatu,

•Tomasz Pawłowski - skarbnik powiatu,

•Bożena Przydział – kierownik Filii Powiatowego Urzędu Pracy w Wyrzysku,



•Danuta Wojciechowska – dyrektor ZOZ Wyrzysk,

•Barbara Klóska – dyrektor DPS w Falmierowie,

•Barbara Piorunowska – prezes TPW,

•dr Allmuteaz Nastrullah Bellach – z-ca dyrektora ZOZ Wyrzysk,

•Józef Felcyn – członek Społecznego Komitetu Obrony przed Likwidacją Szpitala, 

•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2

Porządek sesji po zmianach:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2009 r.,

2) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Pilskiemu,

3) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia stawek dotacji  przedmiotowych dla zakładu 

budżetowego Samorządowej Administracji Mieszkaniowej w Wyrzysku,

4)  zaciągnięcia  kredytu  z  Funduszu  Rozwoju  Inwestycji  Komunalnych  na  zadanie 

inwestycyjne: Ochrona wód zlewni rzeki Noteć – aglomeracja Wyrzysk,

5)  regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów 

zamieszkałych na terenie Miasta i Gminy Wyrzysk,

6)  upoważnienia  kierownika  Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej 

w Wyrzysku do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych,

7) rozpatrzenia wniosków pokontrolnych Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku,

8) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku 

za I półrocze 2009 roku,

9) wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu w Pile w sprawie przekształcenia w 
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spółkę prawa handlowego samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, poprzez 

jego likwidację,

10) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w Wyrzysku do gminnego zasobu 

nieruchomości,

11)  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego wsi Osiek nad Notecią w okolicach Remizy OSP przy ulicy Głównej,

12) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Wyrzysk  w części północnej, 

13) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Wyrzysk w części południowej,

14) wyrażenia woli zawarcia porozumienia międzygminnego w celu prowadzenia wspólnej 

polityki gospodarowania odpadami i osadami ściekowymi na obszarze działania Zakładu 

Unieszkodliwiania Odpadów Piła.

10. Informacja  Burmistrza  o  podjętych  w  roku  budżetowym  rozstrzygnięciach  w  zakresie 

stosowania  ulg określonych w uchwale Nr XXV/196/08 z  dnia  29 października 2008 r. 

w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty 

należności  pieniężnych,  do  których  nie  stosuje  się  przepisów  ustawy  –  Ordynacja 

podatkowa – oraz wskazania organów lub osób do tego uprawnionych, w terminie jednego 

miesiąca od zakończenia okresów sprawozdawczych. 

11. Informacja Burmistrza Wyrzyska z realizacji zadań inwestycyjnych na 2009 r.

12. Informacja nt. stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Wyrzysk za 

I półrocze 2009 r.

13. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

14. Interpelacje i zapytania radnych.

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

16. Wystąpienia sołtysów.                                                 

17. Wolne głosy i wnioski.

18. Zakończenie obrad.

  

1. Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Stefan 

Rymer.  Przewodniczący  bardzo  serdecznie  przywitał  zaproszonych  gości.  Po  czym 

poinformował, że o usprawiedliwienie nieobecności prosili radni: Pan Lech Ozimina oraz Pan 
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Ryszard Janowiak.

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  obradach  uczestniczyło  12  radnych,  tj.  80  % 

ustawowego składu organu.

O  godzinie  1305 na  salę  obrad  przybył  radny,  Pan  Józef  Jasik  i  odtąd  Rada  obradowała 

w składzie – 13 radnych, co stanowiło 86,6 % ustawowego składu organu.

3. Wybór sekretarza obrad.

Obowiązki  sekretarza obrad zgodnie z  zasadą wg kolejności  alfabetycznej  objął  radny,  Pan 

Edward Gaczkowski.

4.Przedstawienie porządku obrad.

Przewodniczący przedstawił porządek obrad, po czym zapytał czy ktoś chciałby wnieść uwagi 

do przedstawionego porządku?

Z możliwości skorzystała burmistrz Wyrzyska, Pani Maria Bratkowska, która wniosła o zdjęcie 

z  porządku  w  pkt  9  ppkt  4  dotyczącego  projektu  uchwały   w  sprawie  nadania  statutu 

Samorządowej  Administracji  Placówek Oświatowych w Wyrzysku oraz o wprowadzenie do 

porządku  następujących  projektów uchwał:  w pkt  9  ppkt  4  –  projektu  uchwały w sprawie 

zaciągnięcia kredytu z Funduszu Rozwoju Inwestycji Komunalnych na zadanie inwestycyjne: 

ochrona wód zlewni  rzeki  Noteć – aglomeracja Wyrzysk.  Burmistrz  powiedziała,  że  jest  to 

sprawa,  która  pojawiła  się  w  ostatnich  dniach  z  uwagi  na  możliwość  uzyskania  kredyt 

uprzywilejowany  o  bardzo  niskim  oprocentowaniu  na  opłacenie  dokumentacji  technicznej 

w związku z czym podjęcie niniejszej uchwały jest potrzebne i zasadne. Następnie w pkt 9 ppkt 

11 –  projekt  uchwały w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania  przestrznnego  wsi  Osiek  nad  Notecią  w okolicach  remizy  OSP przy ul. 

Głównej,  ppkt  12  –  projekt  uchwały   w  sprawie  prxzystąpioenia  do  sporządzenia  zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Wyrzysk w części 

północnej, ppkt 13 – projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Wyrzysk  w  części 

południowej  oraz  w  ppkt  14  –  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  woli  zawarcia 

porozumienia  międzygminnego  w  celu  prowadzenia  wspólnej  polityki  gospodarowania 

odpadami i osadami ściekowymi na obszarze działania Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów 

Piła.
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Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania nad zaproponowanymi poprawkami.

Przebieg głosowania – zdjęcie z porządku obrad w pkt 9 ppkt 4 projektu uchwały w sprawie 

nadania  statutu  Samorządowej  Administracji  Placówek  Oświatowych  w  Wyrzysku  – 

jednogłośnie, przy 13 głosach „za”.

Wprowadzenie w pkt 9: ppkt 11 – projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  wsi  Osiek  nad  Notecią 

w okolicach remizy OSP przy ul. Głównej – jednogłośnie, przy 13 głosach „za”;

ppkt  12 -  Głównej,  ppkt  12 – projektu  uchwały  w sprawie  przystąpienia  do sporządzenia 

zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Wyrzysk 

w części północnej – jednogłośnie, przy 13 głosach „za”;

ppkt  13  –  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  studium 

uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Wyrzysk  w  części 

południowej  - jednogłośnie, przy 13 głosach „za”;

ppkt 14 – projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia międzygminnego 

w celu prowadzenia wspólnej  polityki  gospodarowania odpadami i  osadami  ściekowymi na 

obszarze działania Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów Piła – jednogłośnie, przy 13 głosach 

„za”.

W związku z powyższym przewodniczący przystąpił do kontynuacji porządku obrad wraz z 

przyjętymi poprawkami. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący poinformował,  że  każdorazowo protokół  wyłożony był  do wglądu w biurze 

Rady, była zatem możliwość zapoznania się z jego treścią. W związku  z powyższym zapytał czy 

ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Ze względu na brak uwag zaproponował, aby przyjąć protokół bez jego odczytywania.

Rada jednogłośnie, w obecności 13 radnych przyjęła protokół Nr XXXIII/09 z dnia 26 czerwca 

2009 roku.

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrz w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Przewodniczący przypomniał, że każdorazowo radni otrzymują sprawozdanie wraz z informacją 

dot.. realizacji uchwał na piśmie i w związku z tym zwrócił się z zapytaniem czy w tym temacie 

Pani burmistrz chciałaby coś dodać?

Burmistrz  w  swej  wypowiedzi  ograniczyła  się  do  przedstawienia  najważniejszych  kwestii. 
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W związku z powyższym burmistrz poinformowała, że odbywają się co jakiś czas spotkania dot. 

przyszłych zadań w zakresie turystyki wodnej nad rzeką Noteć. Jedno z takich spotkań miało 

miejsce  13  lipca  br.  podczas  którego  była  mowa  o  powstaniu  klastrów  samorządowo  – 

biznesowych  w  celu  wspierania  takiej  działalności.  Ponadto  burmistrz  powiedziała,  że 

otrzymaliśmy  pismo  z  miasta  Gudensberg  w  Hesji  –  Niemcy,  z  którą  to  gminą  istnieje 

możliwość  nawiązania  kontaktu  i  w  związku  z  tym  przedstawiciele  tejże  gminy  planują 

odwiedzić  naszą  gminę  w  dniach  17-18  października  przy  okazji  wizyty  w gminie  Jelcz  – 

Laskowice.  W  związku  z  powyższym  burmistrz  zaprosiła  radnych  do  uczestnictwa 

w  podejmowaniu  gości  jak  również  do  składania  propozycji  odnośnie  programu  wizyty. 

Burmistrz  zaproponowała,  aby może zorganizować występ chóru oraz wycieczkę  po gminie 

w celach  poznawczych.  Następnie  burmistrz  oznajmiła,  iż  wprowadzono  do  budżetu  gminy 

kwotę w wysokości 666.000 zł ze środków zewnętrznych na realizację inwestycji p.n. „Budowa 

boiska wielofunkcyjnego – Orlik  2012”,  na budowę boisk w Osieku „Blisko boisko” kwotę 

200.000 zł z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej, natomiast z programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich  kwotę  400.000  zł.  Ponadto  na  realizację  zadania  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej 

Dąbki – Żelazno” po podpisaniu umowy przekazana zostanie kwota w wysokości 800.000 zł. 

Kończąc  burmistrz  dodała,  że  spółka  Wodociągów  i  Kanalizacji  w  Wyrzysku  na  zadanie 

„Kanalizacja sanitarna w Falmierowie” również złożyła wniosek i też jest na liście na kwotę 

dofinansowania w wysokości 100.000 zł. Poza tym na budowę dróg z FOGR-u przyznane jest 

120.000 zł oraz na szkolenia dla podopiecznych w Ośrodkach Pomocy Społecznej z programu 

Kapitał Ludzki kwotę w wysokości 108.000 zł. Razem środki z zewnątrz wyniosą 2.394.000 zł, 

jednak płatności  z PROW-u nastąpić mogą dopiero po realizacji  zadania i  złożeniu wniosku 

o płatność, a na rozpatrzenie jej organ ma 3 miesiące i możliwe, że nastąpi to dopiero w roku 

2010, jednak umowy na zadania  podpisane będą w terminie  około 6 tygodni  – powiedziała 

burmistrz.

Przewodniczący  podziękował  za  uzupełnienie  sprawozdania,  po  czym  otworzył  dyskusję 

w przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik  nr 3 do 

protokołu, natomiast informacja z realizacji uchwał – załącznik nr 4 do protokołu.
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7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.  

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że w okresie międzysesyjnym na zaproszenie 

Pani burmistrz uczestniczył w podpisaniu protokołu pokontrolnego z kontroli przeprowadzonej 

przez Regionalną Izbę Obrachunkową.  Radny stwierdził,  powtarzając uzyskaną na spotkaniu 

informację, że kontrola wypadła dobrze, nie było znaczących uwag dot. realizowania finansów 

gminy, a niedoskonałości, które się pojawiły nie miały żadnego wpływu na realizację budżetu 

oraz przestrzeganie przepisów. Kontrolujący wyrazili pełne uznanie za działania podejmowane 

przez Panią burmistrz oraz urzędników.

Przewodniczący w imieniu całej Rady podziękował za trud włożony w organizację gminnych 

dożynek w Osieku nad Notecią Radzie Sołeckiej, członkom komitetu organizacyjnego oraz Pani 

burmistrz, jako reprezentantowi samorządu.

Kolejno  głos  zabrała  burmistrz,  Pani  Maria  Bratkowska,  która  pogratulowała  sołectwu 

Kościerzyn Wielki zajęcia I miejsca w konkursie o wieniec dożynkowy oraz wręczyła dyplom.

Radny,  Pan  Piotr  Kuna  podziękował  za  gratulacje  i  wyjaśnił,  że  niestety  sołtys  nie  mógł 

uczestniczyć w uroczystości.

W związku z nie nawiązaniem dalszej dyskusji przewodniczący poprosił sołtysów o przekazanie 

podziękowań dla mieszkańców wsi za przygotowanie wieńców dożynkowych, po czym zamknął 

przedmiotowy punkt obrad.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Z uwagi na nieobecność przedstawicieli Rady Powiatu  w Pile przewodniczący zapytał czy ktoś 

z pozostałych gości chciałby zabrać głos?

W  związku  z  nie  wyrażeniem  woli  zabranie  głosu  przewodniczący  zamknął  punkt  obrad 

przystępując do realizacji punktu następnego.

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach :  

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2009 r.

W związku z faktem, iż projekt cyt.  uchwały był  szczegółowo omawiany na posiedzeniach 

Komisji przewodniczący poprosił Panią skarbnik o skondensowane przedstawienie zmian.

Skarbnik Gminy, Pani Małgorzata Martin – Mucha powiedziała, że pierwsza zmiana związana 

była z umorzeniem części pożyczki zaciąganej przed kilkoma laty na zadanie: Falmierowo – 

kolektor  kanalizacyjny  z  przepompownią  i  odcinkiem  tłocznym  ze  Szkoły  Podstawowej”. 

Umorzenia tego było 50.000 zł – powiedziała skarbnik – w związku z czym zmniejszone zostały 

7



przychody budżetu i przeznaczono tę kwotę na inwestycyjne przedsięwzięcie proekologiczne 

„Bąkowo i Komorowo – budowa kanalizacji sanitarnej”. Następne zmiany w budżecie związane 

były ze zwiększeniem części oświatowej subwencji ogólnej o kwotę 9.000 zł. Kolejne zmiany 

polegały  na  powiększeniu  dochodów  budżetu  o  kwotę  1.451  zł  w  związku  ze  sprzedażą 

udziałów w spółce Przedsiębiorstwo Wdrożeniowo – Inwestycyjne „Noteć” spółka z o. o. w Pile 

oraz kolejne, które polegały na zwiększeniu wydatków w budżecie i zmniejszeniu wydatków – 

28.265 zł,  natomiast zwiększone wydatki budżetu to kwota 29.716 zł.  Następna grupa zmian 

związana  była  ze  zmiana  klasyfikacyjną  –  powiedziała  skarbnik  –  czyli  były  to  zmiany 

polegające na zmianie paragrafów klasyfikacji budżetowej w związku z wykonywaniem planów 

finansowych, jak również pomiędzy działami w Opiece Społecznej  w pozostałych zadaniach 

w polityce społecznej w związku z realizacją programu „Lepsze jutro – aktywizacja zawodowa 

integracja mieszkańców gminy Wyrzysk”. Dalsze zmiany związane z uaktualnieniem wykonania 

inwestycji do końca 2008 r. w załączniku nr 5 do budżetu, a dot. dofinansowania o drobne kwoty 

2009 r., i zmniejszenia w załączniku nakładów wykonanych do 2008 roku. Były to zmiany, które 

szczegółowo omówione zostały na posiedzeniach Komisji  – powiedziała skarbnik.  Następnie 

poinformowała,  że  w związku  z  tym,  iż  w dniu  27  sierpnia  br.  nastąpiło  otwarcie  ofert  na 

realizację  zadania  inwestycyjnego  p.n.  „Centrum  sportowo  –  rekreacyjnego  w  Osieku  nad 

Notecią – boisko wielofunkcyjne, teren rekreacyjny” i najniższa oferta okazała się wyższą niż 

zaplanowana  w  budżecie  oraz  że  podpisanie  umowy  na  wykonawstwo  jest  uwarunkowane 

również  środkami  zewnętrznymi  to  zachodzi  potrzeba  dofinansowania  zadania  w wysokości 

27.500 zł, a więc wprowadzenie zmiany w dziale 926Kultura fizyczna i sport rozdział 92601 

Obiekty sportowe § 605 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych. Natomiast proponuje się 

zmniejszyć  wydatki  w  dziale  700  Gospodarka  mieszkaniowa  rozdział  70005  Gospodarka 

gruntami i nieruchomościami § 606 Wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych – 

poinformowała  skarbnik.  Natomiast  po  zmianach  całkowita  kwota  zadania  wyniosłaby  - 

712.500 zł wraz z kwotą po powiększeniu  27.500 zł. czyli byłaby to kwota 740.000 zł. Ostatnia 

zmiana związana była z propozycją podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu i która 

polegałaby na zastąpieniu słowa:”pożyczka” na „kredyt” w załączniku nr 3 do cyt.  projektu 

uchwały.

Następnie  przewodniczący  poprosił  przewodniczących  Komisji   o  przedstawienie  opinii  do 

projektu uchwały.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 sierpnia br. tj. 

Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 
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Projektu uchwały. 

Radny,  Pan Józef  Jasik  w imieniu Komisji  obradujących w dniu 24 sierpnia  br.  tj.  Komisji 

Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisji  Rewizyjnej  oraz  Komisji  Rozwoju 

Gospodarczego  poinformował,  że  Komisje  te  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do 

przedstawionego projektu uchwały.

 Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały i przystąpiono do 

głosowania nad projektem uchwały wraz ze zgłoszonymi poprawkami.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXIV/268/09 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

2) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Pilskiemu

Burmistrz wyjaśniła,  że  projekt  uchwały  jest  konsekwencją  uznania  iż  potrzeby w  zakresie 

ustawienia  barierek  są  konieczne.  Ponadto  burmistrz  powiedziała,  że  w wyniku dyskusji  na 

posiedzeniach Komisji i  wątpliwości co do zapisu w § 1 uwzględniając propozycję Rady po 

konsultacji  z  radcą  prawnym należy  zmienić  brzmienie  §  1  i   w  związku  z  tym poprosiła 

o wprowadzenie zmiany w brzmieniu: „Udziela się powiatowi pilskiemu pomocy finansowej 

w  formie  dotacji  celowej  z  przeznaczeniem  na  ustawienie  barier  ochronnych  przy  drodze 

powiatowej  1190P  i  1191P  oraz  na  drodze  powiatowej  1193P  w  miejscowości  Klawek 

w wysokości 10.000 zł jednakże nie więcej niż 50 % faktycznie poniesionych wydatków na ten 

cel przez powiat pilski”.

Następnie przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 sierpnia br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały z jednoczesnym wyjaśnieniem 

od strony prawnej propozycji brzmienia § 1 projektu uchwały o następującej treści: „§ 1 Udziela 

się pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Pilskiemu w wysokości 10.000 zł 

jednak  nie  większej  niż  50  %  faktycznie  poniesionych  wydatków  z  przeznaczeniem  na 

ustawienie barier ochronnych przy drodze powiatowej nr 1190P i 1191P oraz na drodze 1193P 

w miejscowości Klawek”.  

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 24 sierpnia br. wyraziły 

jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  cyt.  projektu  uchwały  z  jednoczesnym  wyjaśnieniem od 

strony prawnej propozycji brzmienia § 1 projektu uchwały o następującej treści: „§ 1 Udziela się 

pomocy finansowej  w  formie  dotacji  celowej  Powiatowi  Pilskiemu  w wysokości  10.000  zł 

jednak  nie  większej  niż  50  %  faktycznie  poniesionych  wydatków  z  przeznaczeniem  na 
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ustawienie barier ochronnych przy drodze powiatowej nr 1190P i 1191P oraz na drodze 1193P 

w miejscowości Klawek”.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku  z  powyższym  przewodniczący  przedstawił  treść  projektu  uchwały,  a  następnie 

przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały wraz ze zgłoszona poprawką.

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXIV/269/09 stanowi załącznik nr 6  do protokołu.

3) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu 

budżetowego Samorządowej Administracji Mieszkaniowej w Wyrzysku

W związku z tym, że projekt cyt. Uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii do projektu uchwały.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 sierpnia br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Przewodniczący serdecznie powitał gości przybyłych na obrady w osobach: starosty pilskiego – 

Pana  Tomasza  Bugajskiego,  Pani  Danuty Wojciechowskiej  –  dyrektora  ZOZ Wyrzysk,  Pana 

Wojciecha Szutkowskiego – sekretarza powiatu oraz Pana Tomasza Pawłowskiego - skarbnika 

powiatu.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 24 sierpnia br. wyraziły 

jednogłośnie, pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przed  przystąpieniem  do  głosownia  nad  projektem  cyt.  uchwały  przewodniczący  powitał 

przybyłego na sesję radnego Rady Powiatu w Pile, Pana Leszka Partykę.

W związku  z  powyższym  przewodniczący  przedstawił  treść  projektu  uchwały,  a  następnie 

przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXIV/270/09 stanowi załącznik nr 7  do protokołu.

4)  zaciągnięcia  kredytu  z  Funduszu  Rozwoju  Inwestycji  Komunalnych  na  zadanie 

inwestycyjne: Ochrona wód zlewni rzeki Noteć – aglomeracja Wyrzysk,

Burmistrz  wyjaśniła,  że  kredyt  ten  jest  kredytem preferencyjnym,  którego stopa  procentowa 

wynosi połowę stopy redyskonta weksla w związku z czym kredyt  ten jest  dobrym źródłem 

finansowania dokumentacji. Ponadto spłata kredytu rozłożona jest na lata 2010-2012, gdyż takie 

są warunki udzielenia kredytu z w/w funduszu.

Następnie  radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  projekt  cyt.  uchwały  był  przedmiotem 
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posiedzenia  Komisji  obradujących  w  dniu  24  sierpnia  br.,  które  pozytywnie  jednogłośnie 

zaopiniowały projekt uchwały.

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, po czym przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXIV/271/09 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

5) regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów 

zamieszkałych na terenie Miasta i Gminy Wyrzysk

Burmistrz  zgłosiła  poprawkę  do  załącznika  regulaminu  polegającą  na  wykreśleniu  w pkt  II 

zapisu „2009/2010” i zakończenie tytułu po słowach „w roku szkolnym”.

Przewodniczący  przypomniał,  że  zmiana  ta  była  sygnalizowana  na  posiedzeniach  Komisji 

i w związku z powyższym poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 sierpnia 2009 

r.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  projektu  uchwały  z  jednoczesną  propozycją 

wykreślenia w załączniku nr 1 do regulaminu w pkt II wyrazów „2009/2010”.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  24  sierpnia  2009  r. 

wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  projektu  uchwały  z  jednoczesną  propozycją 

wykreślenia w załączniku nr 1 do regulaminu w pkt II wyrazów „2009/2010”.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku  z  powyższym  przewodniczący  przedstawił  treść  projektu  uchwały,  a  następnie 

przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXIV/272/09 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

6) upoważnienia  Kierownika  Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej 

w Wyrzysku do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych

 W związku z tym, że projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii do projektu uchwały.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 sierpnia br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 24 sierpnia br. wyraziły 

jednogłośnie, pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.
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Dyskusji nie nawiązano.

W związku  z  powyższym  przewodniczący  przedstawił  treść  projektu  uchwały,  a  następnie 

przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 12 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXIV/273/09 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

W trakcie głosownia poza salą obrad przebywał radny, Pan Piotr Kuna.

7) rozpatrzenia  wniosków  pokontrolnych  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 sierpnia br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 24 sierpnia br. w wyniku 

głosownia  opowiedziały  się  następująco:  Komisja  Oświaty  -  „za”  głosowało  2  członków, 

„przeciw” -  0 członków Komisji i „wstrzymało się” - 2 członków Komisji; Komisja Rewizyjna 

– opinia jednogłośnie pozytywna, Komisja Rozwoju Gospodarczego - „za” - 1 członek Komisji, 

„przeciw” - 0 członków Komisji oraz „wstrzymał się” - 1 członek Komisji.

  Przewodniczący poinformował, że do cyt. projektu uchwały wprowadzone zostały uwagi radcy 

prawnego i uwagi te były omawiane na posiedzeniu Komisji.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku  z  powyższym  przewodniczący  przedstawił  treść  projektu  uchwały,  a  następnie 

przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXIV/274/09 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

8) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku 

za  I półrocze 2009 r.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 sierpnia br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 24 sierpnia br. wyraziły 

jednogłośnie, pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku  z  powyższym  przewodniczący  przedstawił  treść  projektu  uchwały,  a  następnie 

przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”.
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 Uchwała Nr XXXIV/275/09 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

9) wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu w Pile w sprawie przekształcenia 

w  spółkę  prawa  handlowego  samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki  zdrowotnej, 

poprzez jego likwidację

W związku z tym, że projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 sierpnia br. 

poprzez głosowanie w następujący sposób opowiedziały się za projektem uchwały:

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego   -  0  głosów  „za”,  0  głosów  „przeciw” 

i 4 głosy”wstrzymujące”;

Komisja  Budżetu  i  Finansów  -  „za”  -  1  członek  Komisji,  „przeciw”  -  0  członków  oraz 

„wstrzymało się” - 3 członków Komisji;

Komisja Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska - „za” - 1 członek Komisji, „przeciw” - 

0 członków Komisji oraz „wstrzymał się” - 1 członek Komisji.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  24  sierpnia  br. 

w następujący sposób wyraziły opinię do cyt. projektu uchwały:

Komisja  Oświaty  –  przy  poparciu  4  głosów  „za”  wyraziła  pozytywną  opinię  do  projektu 

uchwały;

Komisja  Rewizyjna  –  przy poparciu  3  głosów „za”  wyraziła  pozytywną  opinię  do  projektu 

uchwały;

Komisja Rozwoju Gospodarczego  - 2 głosy „za”, 0 głosów „przeciw” i 1 głos „wstrzymujący”.

Przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie.

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski powiedział, że od wielu lat jest radnym i od wielu już lat Urząd 

udziela szpitalowi pomocy finansowej, dlatego wszystkim zależy na tym, aby szpital pozostał, 

świadczył usługi dla mieszkańców i funkcjonował dobrze. W związku z zamiarem likwidacji 

szpitala  radny zapytał  ile  osób zostanie  pozbawionych pracy i  czy mieszkańcy gminy będą 

musieli płacić za usługi medyczne? Ponadto radny zapytał Panią burmistrz czy jeśli dojdzie do 

przekształcenia szpitala to czy zależałoby Pani burmistrz, aby Urząd posiadał 20-25 % akcji?

Kolejno  głos  zabrał  radny,  Pan  Leonard  Borowczyk,  który  powiedział,  że  w  temacie 

przekształcenia  szpitala  prowadzone  były  szeroko  pojęte  dyskusje  w  gronach  publicznych, 

prywatnych, domowych, jak również wystąpienia związków zawodowych. Odnosząc się do tej 

ostatniej grupy radny powiedział, że jest mu przykro z powodu, iż wiedząc, że Rada Miejska 

w  Wyrzysku  jako  jedna  z  kilku  będzie  wyrażała  opinię,  nie  podejmowała  decyzję 

13



w  przedmiotowym  zakresie,  nie  zorganizowano  spotkania  podczas  którego  można  byłoby 

wyrazić to wszystko czego nie da się napisać i powiedzieć w taki sposób, aby zostało to przyjęte 

pozytywnie.  Radny  stwierdził,  że  po  odczytaniu  stanowiska  związku  zawodowego  poczuł 

w pewnym sensie niesmak i chciałby dowiedzieć się na podstawie jakich dokumentów, źródeł 

stwierdzono,  że  świadczenia  będą  trzykrotnie  droższe?  Poza  tym  radny  chciałby  również 

wiedzieć  co  autor  miał  na  myśli  stwierdzając,  że  nastąpi  „odhumanizowanie  usług 

medycznych”? Do spotkania takiego nie doszło – powiedział radny – a byłoby ono najlepszym 

sposobem  na  wymianę  poglądów.  Radny  dodał,  że  nie  kwestionuje  oczywiście  zapisów 

zawartych w stanowiskach związków zawodowych, bo każdy ma prawo do wyrażania własnych 

poglądów. Reasumując radny stwierdził,  że również ma obawy i  obiekcje, bo każda zmiana, 

nowość, która nie wiadomo ja zafunkcjonuje niesie z sobą ryzyko. Głosując w taki a nie inny 

sposób radny wziął pod uwagę przede wszystkim także głosy mieszkańców, które są podzielone. 

Zwłaszcza starsza część społeczeństwa o niskich dochodach obawia się najbardziej tego co ich 

czeka, a spowodowane to jest po części – powiedział radny – niedoinformowaniem. Natomiast 

młodzi ludzie nie wyrażają w ogólne żadnej opinii, gdyż z uwagi na wiek i inne zapatrzenie na 

świat nie są zainteresowani sprawami w takim czy innym zakresie – dodał radny. Najwięcej 

opinii zróżnicowanej – powiedział radny – występuje w przedziale wiekowym między 30 a 50 – 

tym rokiem życia i nie są to opinie zupełnie negatywne, gdyż jest spora liczba osób, które przy 

tak  licznych  uwagach  i  zastrzeżeniach  czy  niepewnościach  podchodzi  do  tego  w  sposób 

traktujący to za pewnego rodzaju nowość, nową formę organizacyjną, która być może przyniesie 

pozytywne efekty. Na zakończenie radny powiedział, że dziś jest czas na wyrażenie opinii, a nie 

dyskusje i  w związku z tym kończąc przypomniał,  że Rada wyraża opinie,  a nie podejmuje 

decyzje w sprawie przekształcenia szpitala,  gdyż organem do tego uprawnionym jest  powiat 

pilski.

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer powiedział, że potwierdza fakt, iż nie było żadnego 

sygnału od związku zawodowego czy innych zrzeszeń czy organizacji o woli odbycia spotkania. 

Przewodniczący  dodał,  że  nie  oczekiwał  takiego  sygnału  ze  strony pracowników,  gdyż  jest 

w stanie  zrozumieć ich sytuację,  bo jest  pracodawca i  pracownik.  Natomiast  rolą  związków 

zawodowych jest ochrona praw pracowniczych  - powiedział przewodniczący. Prawdą natomiast 

jest fakt otrzymania w dniu 19 sierpnia br. oświadczenia Społecznego Komitetu Obrony przed 

likwidacją samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej  - szpital w Wyrzysku w Pile – 

stwierdził przewodniczący – dodając, iż oświadczenie to zostało przekazane wszystkim radnym. 

Również prawdą jest,  iż w dniu 12 sierpnia br.  wpłynęła uchwała Nr 95/5 Okręgowej Rady 

Pielęgniarek  i  Położnych  w  Pile  z  dnia  4  sierpnia  w  sprawie  zaopiniowania  uchwały  z  29 
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stycznia  br  Rady  Powiatu  w  Pile  oraz  uchwały  z  25  czerwca  br.  -  dodał  przewodniczący. 

Uchwała ta wpłynęła również do starosty i innych organów – powiedział przewodniczący – a 

następnie  przedstawił  treść  uchwały.  Najistotniejszą  kwestią  było  wyrażenie  opinii,  że 

przekształcenie  formy  zarządzania  szpitalem  nie  jest  niezbędnym  warunkiem  udanej 

restrukturyzacji,  natomiast jeśli zarząd powiatu ma determinację, aby przeprowadzić program 

naprawczy to może to zrobić bez przekształceń. Kolejne opinie wpłynęły w dniu 26 sierpnia br. 

-  poinformował  przewodniczący  –  których  nadawcą  był  Niezależny  Samorządny  Związek 

Zawodowy  przy  Zespole  Opieki  Zdrowotnej  „Solidarność”.  Opinie  te  miały  charakter 

negatywny w stosunku do przekształcenia szpitala – dodał przewodniczący.

Kolejno głos zabrał starosta pilski,  Pan Tomasz Bugajski. Starosta na wstępie powiedział,  że 

opinie te wybiórczo trafiają, gdyż starosta jest w posiadaniu jeszcze dwóch innych – Związku 

Zawodowego Pracowników Ochrony Zdrowia przy Zespole Opieki Zdrowotnej w Wyrzysku, 

który  wyraził  pozytywną  opinię  do  zamiaru  przekształcenia  szpitala  w Wyrzysku  w  spółkę 

prawa handlowego z  zastrzeżeniem terminu,  w którym miałoby to  nastąpić  oraz  pozytywną 

opinię Wojewody Wielkopolskiego. 

Przewodniczący powiedział, że nie polemizuje w tym zakresie i przedstawił to co wpłynęło do 

Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku.  Gdyby  były  inne  opinie  to  przewodniczący  również  by  je 

przedstawił. 

Starosta kontynuując powiedział, że dzisiejsza sesja jest piątym spotkaniem wśród gmin, które 

znajdują  się  w  jurysdykcji  szpitala  w  Wyrzysku.  Wśród  czterech  tj.  Gminy  Miasteczko 

Krajeńskie,  Białośliwie,  Wysoka  i  Łobżenica  zapadła  pozytywna  opinia  w  przedmiotowym 

zakresie – powiedział starosta – dodając, iż nie jest to argumentem dla Rady w Wyrzysku do 

podjęcia  czy  wyrażenia  opinii.  Starosta  zaznaczył  także,  że  Rada  wyraża  jedynie  opinię, 

natomiast decyzję podejmie powiat na wniosek starosty.  Kontynuując starosta powiedział,  że 

byłby nieodpowiedzialnym gdyby na dzień dzisiejszy stwierdził, że jest przekonany, iż droga 

jaką zamierza się dążyć zmieni coś co przy ZOZ-ie istniało i że jest przekonany, że to wszystko 

wyjdzie tak jak powinno. Jest to natomiast próba dania szansy – powiedział starosta. Kolejno 

w dyskusji głos zabierze sekretarz powiatu, Pan Wojciech Szutkowski – powiedział starosta – 

który  jest  członkiem  zespołu  roboczego,  w  którym  zaproponowano  również  wieloosobowy 

udział z zastrzeżeniem, aby nie znalazł się w nim nikt z zarządu powiatu sugerującego wpływ 

zarządu na prace zespołu. Ponadto w zespole tym zaproponowano członkostwo Pani Danucie 

Wojciechowskiej  –  dyrektor  szpitala,  skarbnikowi  szpitala,  radcy  prawnemu,  aby  wszystko 

zgodne było z literą prawa  -poinformował starosta. Również akces udziału wyraził radny Rady 

Powiatu w Pile,  Pan Leszek Partyka.  Prace zespołu trwają  od dwóch lat  i  pomimo tego są 
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pytania, na które zespół nie znalazł odpowiedzi – stwierdził starosta. Jest natomiast odpowiedź 

na zapytanie wiceprzewodniczącego Rady, Pana Zbigniewa Piotrowskiego – powiedział starosta 

– informując, że ani jedna osoba nie zostanie  zwolniona ze szpitala wyrzyskiego, a wręcz nawet 

przeciwnie,  ponieważ  jeśli  spółka  ma  dobrze  funkcjonować  to  musi  przyjąć  pracowników, 

lekarzy, pielęgniarki, aby rozwijać to co zostało zamknięte zostało historią. Jeśli inny miałby być 

cel przekształcenia – powiedział starosta – to po co dokonywać jakichkolwiek zmian? Starosta 

zastrzegł również, że nigdy ani starosta, ani Zarząd Powiatu czy Rada Powiatu nie ujęła słowa 

o jakiejkolwiek zmianie  szpitala  w Pile.  Kto dopisał  szpital  w Pile do szpitala  w Wyrzysku 

starosta  pozostawił  bez  komentarza.  Starosta  powiedział,  że  było  podejrzenie  wśród 

społeczeństwa, że szpital w Wyrzysku chce wykupić Bugajski z Mutasem i oznajmił, że mieszka 

od dwóch tygodni w Pile i nie jest zainteresowany wykupem szpitala, natomiast czy dr Mutas 

miał  taki  zamiar  to  jego  prywatna  sprawa.  Natomiast  starosta  zagwarantował,  że  udziały 

własnościowe  zawsze  powinny pozostać  w jurysdykcji  i  w sile  Rady Powiatu  w Pile,  jako 

organu prowadzącego dzisiaj i Rady Nadzorczej spółki prawa handlowego, gdzie 100 % kapitału 

będzie  zależało  od gmin powiatu pilskiego.  Na dzień  dzisiejszy – powiedział  starosta  –  nie 

można jeszcze przedstawić pewnych danych, wartości materialnych, jednak dokonana została 

wycena szpitala co jest istotne, gdyż wiadomo o jakim majątku mówimy. Zostały zlikwidowane 

tzw. buble, które zajmowały bardzo dużo miejsca w magazynach, a nie przedstawiały żadnej 

wartości.  Starosta  zdaje  sobie  sprawę  z  tego,  że  przed  Radą  jest  trudna  decyzja,  ponieważ 

znajduje  się  w tym środowisku,  jednak powiat  oczekuje dania  ze strony Rady szansy,  która 

istnieje. Starosta kolejny raz wyjaśnił także, że cały czas mowa jest o komercjalizacji szpitala, 

która polega na przeniesieniu prawa własności ze 100 % udziałem przedstawicieli gmin powiatu 

pilskiego, którzy będą decydowali o dalszych jego losach, a nie prywatyzacja, jak rozgłaszano. 

Starosta przyznał, że zależy powiatowi na decyzji, słusznej decyzji, dzięki której będzie można 

dać  szansę  szpitalowi.  Szpital  w  Wyrzysku  potrzebuje  modernizacji,  termomodernizacji 

i rozbudowy, która jest planowana od 30 lat i jak dochodzi do realizacji to jest wycofywana, 

ponieważ zawsze czegoś brakuje – powiedział starosta. Owszem gminy pomagały jak mogły , 

przekazywały środki, jednak to znikome ilości na potrzeby jakie wykazuje szpital w Wyrzysku. 

Dlaczego tak nam zależy, aby szpital mógł dobrze funkcjonować? - zapytał starosta. Ponieważ 

zależy przede wszystkim na mieszkańcach i nigdy staroście nie zależało na tym, aby szpital 

upadł. To, że jest forma w taki sposób zapisana „przez likwidację” to forma, która musi być, 

gdyż  innej  nie  może  być,  bo  najpierw  trzeba  coś  zlikwidować,  aby  coś  mogło  powstać  – 

oznajmił starosta. Następnie poprosił przewodniczącego rady o możliwość zabrania głosu przez 

sekretarza powiatu, który przedstawi prace zespołu roboczego.
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Sekretarz powiatu, Pan Wojciech Szutkowski powiedział, że Zarząd Powiatu w roku ubiegłym 

po dwóch latach pracy analizując sytuację szpitala doszedł do przekonania, że sytuacja szpitala 

wyrzyskiego wymaga pewnych zmian.  Zmian organizacyjnych,  które  pozwolą  szpitalowi  na 

dalszy rozwój.  W celu dokładniejszego przyjrzenia  się funkcjonowaniu szpitala w Wyrzysku 

starosta pilski powołał specjalny zespół – powiedział sekretarz powiatu – w skład którego weszli 

członkowie opozycji występujący w Radzie Powiatu. Zespół ten starał się sięgnąć do wszelkich 

dostępnych informacji z tamtego okresu, kiedy to toczyła się dyskusja nt. sytuacji szpitali mająca 

wydźwięk  polityczny.  Rząd  Donalda  Tuska  przygotował  przez  Panią  minister  Ewę  Kopacz 

pakiet  ustaw  zdrowotnych,  w  którym  było  sześć  ustaw  –  poinformował  Pan  Szutkowski. 

Wspomniany zespół roboczy pracował w cieniu tych ustaw sądząc, że wynik tego zakończy się 

pozytywnym faktem tzn.  wejdzie  w życie  jedna  ustawa,  która  generalnie  rozwiąże  problem 

wszystkich powiatowych szpitali.  Byłaby to sytuacja najbardziej  klarowna – dodał sekretarz. 

W grudniu zeszłego roku – powiedział kontynuując Pan Szutkowski – prezydent podpisał tylko 

trzy ustawy i wrócono do stanu prawnego sprzed 30 sierpnia 1991 r. o ZOZ-ach. Ustawa z 1991 

r. dopuszczała możliwość podjęcia przez organ prowadzący przekształcenia szpitala w spółkę 

prawa handlowego i było to praktykowane od roku 2002. Starosta nie szczędził środków, aby 

członkowie zespołu zasięgali większej wiedzy w celu przedstawienia Zarządowi jak najbardziej 

rzetelnej  opinii  –  podkreślił  Pan  Szutkowski  –  i  członkowie  byli  gośćmi  w  Senacie,  gdzie 

wszystkie  powiaty,  które  dokonały przekształcenia  zaprezentowały swe doświadczenia.  Była 

możliwość  wysłuchania  wszystkich  opinii,  które  dotychczasowe  samorządy  miały  w  swym 

zakresie.  Większość  samorządowców  reprezentująca  powiaty  nakreśliła,  że  innej  drogi  jak 

przekształcenia nie ma i wszystkie szpitale, które przeszły w nową formę zarządzania jaką jest 

spółka  prawa  handlowego  mają  większą  odpowiedzialność.  Kiedy  zespół  opracował  swoje 

stanowisko  w  formie  dokumentu  jaki  został  przedstawiony  Zarządowi  Powiatu  jako 

przekształcenie Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wyrzysku w spółkę prawa handlowego ze 100 % 

udziałem samorządu  powiatu  pilskiego.   Stanowisko  to  zawiera  wszelkie  uwagi  m.in.  Pana 

Leszka Partyki oraz zadania, które jeszcze muszą być wykonane. W chwili obecnej stanowisko 

to  jest  na etapie  zbierania  opinii,  którą  wyrażają  zainteresowane gminy powiatu pilskiego – 

powiedział  sekretarz.  Ponadto  od  chwili  powołania  cyt.  komitetu  przeprowadzono  liczne 

spotkania  z udziałem pracowników Zespołu Opieki  Zdrowotnej  oraz z  udziałem posła,  Pana 

Cymańskiego  oraz  radnego,  Pana  Jacka  Ciechanowskiego zorganizowanym przez  Społeczny 

Komitet Obrony przed likwidacją szpitala. Ponadto wolę radnych opozycyjnych było zwołanie 

tzw.  debat  społecznych  mających  na  celu  przedstawienie  przez  przedstawicieli  szpitali 

przekształconych w spółki prawa handlowego funkcjonowania tychże spółek. Debata taka miała 
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miejsce w dniu 24 kwietnia br.  oraz w dniu 9 czerwca, kiedy to przede wszystkim tematem 

debaty był szpital wyrzyski. Na debacie tej przedstawiono materiał dot. długofalowego planu 

dzuiałania Zespołu Opieki Zdrowotnej wv Wyrzysku, który przedstawiał całą rzeczywistość na 

dany  moment.  Materiał  ten  zawierał  całą  historię  od  powstania  szpitala  w  Wyrzysku. 

Największy jednak rozwój przypadł na lata 50-60- te, kiedy to powstały plany rozwoju, jednak 

nie zostały one zrealizowane. Ponadto, aby szpital zasłużył na miano „szpitala” musi spełniać 

określone wymogi, które zostały zapisane w rozporządzeniach i które wymagane będą od roku 

2012.  W szpitalu  w Wyrzysku można dokonać  takich  zmian,  jednak w niewielkim zakresie 

poprzez m.in. ograniczenie ilości łóżek, a to z kolei spowoduje zmniejszone dochody szpitala – 

stwierdził Pan Szutkowski. Ponadto zasugerował, że przekształcenie szpitala w spółkę prawa 

handlowego  powinno  dać  większe  szanse  szpitalowi  na  rozwój  i  dodatkowe  pozyskiwanie 

środków. Argument przytoczony przez radnego Borowczyka o zwiększonych opłatach jakie będą 

na  wstępie  pobierane  jest  błędnym  argumentem,  gdyż  realizatorem świadczeń  nadal  będzie 

Narodowy Fundusz Zdrowia co wynika przede wszystkim z rządowego programu „Ratujmy 

polskie szpitale”. Jeśli jest mowa o dodatkowych świadczeniach to są to świadczenia, których 

szpital  dotąd  nie  wykonywał.  Jako  przykład  szpitala  przekształconego  w  spółkę  prawa 

handlowego sekretarz  podał  szpital  we Wrześni,  który był  podobnym szpitalem do naszego, 

wyrzyskiego, a w którym po przekształceniu dokonano rozbudowy, przybyły nowe oddziały, 

poradnie,  czyli  jest on przykładem pozytywnych zmian. Są również tzw. porażki wynikające 

z przekształcenia – oznajmił sekretarz – i nie można powiedzieć z pełną odpowiedzialnością 

o  sukcesie  już  na  wstępie,  jednak  jeśli  pozostałby  w  dotychczasowej  formie  i  zacznie  się 

zadłużać to większe zobowiązanie powiat będzie musiał zaciągać co ograniczy realizację innych 

zadań jak np. remont dróg, mniejsze zainwestowanie w oświatę itp. Ważnym jest również fakt, 

że powiat i zarząd od początku nie ukrywał swych zamiarów i od początku społeczeństwo było 

informowane aczkolwiek niezbyt licznie zainteresowane i aby uniknąć sytuacji zaskoczenia ze 

strony  społeczeństwa  wystosowano  ok.  10.000  listów  indywidualnie  do  mieszkańców,  pod 

którymi Pani dyrektor szpitala oraz Pan starosta podpisali się z imienia i nazwiska. Sekretarz 

dodał,  że  tak  jak  i  zapewne  społeczeństwo,  tak  i  powiat  chciałby  również  usłyszeć  głosy 

przeciwne i wiedzieć na chwilę obecną więcej w tym temacie, jednak w obecnej sytuacji trudno 

jest  wyrokować  i  dlatego  jeśli  będą  dodatkowe  pytania  to  przedstawiciele  powiatu  są  do 

dyspozycji.  

Przewodniczący podziękował  sekretarzowi  za  przedstawienie  informacji  uznając  wystąpienie 

jako głos w dyskusji.

Kolejno głos zabrał radny, Pan Józef Jasik. Radny powiedział,  że problem przed jakim stają 
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radni w zakresie podjęcia takiej czy innej opinii jest istotny i ważki. Przejawiał się on przez 

szereg  miesięcy  pod  postacią  wszelkich  dyskusji  w  mniejszych  i  większych  gronach 

publicznych, w wyniku których ciężar woli przekształcenia szpitala w spółkę prawa handlowego 

zaczyna  zmierzać  w kierunku  nowemu oczekiwaniu,  który  miałby spełnić  oczekiwania  dot. 

zwiększenia  funkcjonowania  szpitala  z  pełni  nazwy  –  oznajmił  radny.  Prawdą  jest,  że  to 

przekształcenie  może  przypadać  w  okresie  kiedy  służba  zdrowia,  świadczenie  usług 

zdrowotnych w skali kraju jest jeszcze nieuregulowane, nieustabilizowane gdyż nie ma na dzień 

dzisiejszy nie  ma  pełnego koszyka  świadczenia  usług,  nieuregulowana jest  również  kwestia 

rozporządzeń wykonawczych, które  miałyby gwarantować dostęp do określonych świadczeń. 

Nie  wiadomo  również  co  z  sieciami  szpitali  w  Polsce  i  Narodowym  Funduszem  Zdrowia 

odnośnie wyceny realnej świadczeń – powiedział radny – gdyż umowy podpisane są do miesiąca 

października i  nie wiadomo czy jednostki będą dalej  świadczyły takie usługi? Jest to trudny 

okres w jakim nam przypada podjąć tak ważną decyzję – oznajmił radny. Jednym z argumentów 

podanych, aby dokonać takiej formy przekształcenia była kwestia długu, zadłużania się szpitala 

–  powiedział  radny –  stwierdzając,  że  należałoby zatem zapytać  czy dług,  którym jest  jest 

długiem małym czy też  nie  oraz  czy  szpital  byłby  w  stanie  z  niego  wyjść,  czy  w  świetle 

przychodów szpitala jest on znaczącym długiem czy też nie czy też dług zostanie umorzony 

w całości czy częściowo, czy jest część długu cywilnego czy też z tytułu opłat komunalnych, 

które nie powinny podlegać umorzeniu. Kolejną kwestią jest zarządzanie i prowadzenie szpitala. 

Są  szpitale  powiatowe,  które  funkcjonują  dobrze  i  te  które  wymagają  podjęcia  określonych 

działań  –  stwierdział  radny.  Te,  które  funkcjonują  dobrze  znajdują  się  w  naszej  okolicy 

i w związku z tym rodzi się pytanie dlaczego jeden szpital może dobrze funkcjonować a inny 

nie?  Radny  zapytał  także  o  poziom  zatrudnienia,  który  wynikać  będzie  z  normatywu 

zatrudnienia personelu średniego w stosunku do ilości pacjentów, które się znajdują. Ważnym 

dla pacjentów elementem będzie dostępność do usług, jakości tych usług, obsługi i ceny leczenia 

– powiedział radny. Mniej istotnym będzie natomiast kwestia tego kto to świadczy, czy to szpital 

czy spółka prawa handlowego czy też prywatny gabinet, gdyż w ostatnich latach przeobrażeń 

gospodarczych społeczeństwo przyzwyczaja się do innych form działalności gospodarczej, nie 

tylko do tej państwowej. Należałoby także zapytać czy szpital może działać z długiem? Słysząc 

w  odpowiedzi  stwierdzenie,  że  nie,  bo  musi  przynosić  zyski  radny  nie  zgadza  się  z  tym, 

ponieważ jest to działalność gospodarcza i może być taka sytuacja kiedy ten dług będzie mógł 

wystąpić. Jednak ideą funkcjonowania spółki jest likwidacja długu i wynik finansowy dodatni 

jest  zastrzykiem,  którego  spółka  potrzebuje  na  rozwój,  zakup  urządzeń,  technologii 

dostosowania się do bieżącej działalności gospodarczej – powiedział radny. Szpital w obecnej 
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formie  ma  ograniczone  pole  działania  w  zakresie  podejmowania  zobowiązań  finansowych, 

dlatego  że  samorząd  powiatowy jako  jednostka  budżetowa  musi  kierować  się  określonymi 

przepisami i nie jest w stanie zabezpieczać określonego poziomu finansowania np. inwestycji. 

Natomiast  szpital  jako  spółka  staje  się  podmiotem  gospodarczym  takim  samym  jak 

przedsiębiorstwo budowlane, remontowe czy usługowe i może upaść – oznajmił radny. Jeśli do 

tego by doszło samorząd powiatowy może wykupić 100 % udziały, jednak musi mieć do tego 

wystarczające środki, a gdy takich brakuje spółka może poszukiwać inwestorów strategicznych. 

Innym elementem jest  fakt,  iż  nadszedł  moment,  aby coś  ze  szpitalem zrobić  czyli  wybrać 

odpowiedni kierunek, gdyż funkcjonowanie w obecnym stanie nie gwarantuje, że szpital zacznie 

się  rozwijać.  Narodowy  Fundusz  Zdrowia  –  powiedział  radny  –  który  nie  chce  płacić  za 

nadróbki,  który  jest  jedynym  w  Polsce,  który  nie  chce  podlegać  prywatyzacji,  nie  ma 

konkurencji,  nie  ma  innych  funduszy,  gdzie  można  byłoby  podpisywać  umowy  z  innymi 

funduszami  państwo  trzyma  się  tylko  przy  tym  jednym  funduszu.  Czy  to  jest  zasadne 

i właściwe? Radny nie wie. Gdyż może byłaby możliwość pozyskania przez spółkę środków 

finansowych poprzez zwiększenie swych usług, jednaj nie może, bo NFZ ogranicza to. Innym 

elementem jest kwestia dotycząca dążenia spółki do szpitala wysoko specjalistycznego czy też 

będzie to szpital „obok podwórkowy”, który bęzie świadczył usługi podstawowe, niezbędne, a te 

wysoko wyspecjalizowane będzie  przejmowała Piła,  Bydgoszcz itd.  Czy przekształcenie  jest 

jedynym warunkiem? Być może tak – powiedział  radny.  Na dzień dzisiejszy jest  to jedynie 

dewagacja, gdyż tej pewności nie ma, a jest jedynie szansa na to, że przekształcenie spowoduje 

ruszenie tej kuli, która napędzając się zacznie się rozwijać.  Nie ulega wątpliwości, że w spółce 

zarząd może podejmować szybciej decyzje, odpowiada także w inny sposób za te decyzje i jest 

to bardzie elastyczne. Poza tym właścicielowi będzie zależało na szybkim rozwoju, jednak ze 

względu na możliwości finansowe wspierania będą nadal ograniczone i z tym trzeba się liczyć – 

podkreślił  radny.  Radny zwrócił  uwagę Zarządowi Powiatu,  aby będąc na etapie konstrukcji 

statutu czy innych końcowych dokumentów wziął pod rozwagę fakt możliwości udziału gmin 

w spółce, które szpital obsługuje. Wracając do stwierdzenia starosty odnośnie tego, że gmina 

może  mieć  prawo  wykupu  udziałów  w spółce   radny  zapytał  czy  miałaby  to  być  kwestia 

przyszłości czy też nie należałoby na samym wstępie zagwarantować takie udziały?  Kolejną 

kwestią  poruszoną  przez  radnego  była  kwestia  dot.  porozumienia  związków  zawodowych 

odnośnie  pakietów  pracowniczych,  które  miałyby  być  zagwarantowane  czy  też  związku 

zawodowe nie będą podchodziły do tego tematu? Temat trudny – powiedział radny – jednak czas 

najwyższy, aby podjąć określone działania, decyzje mające na celu przełamanie działań szpitala 

w kierunku funkcjonowania wolnorynkowego.
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Przewodniczący podziękował za szeroki głos w dyskusji, po czym oddał głos członkowi Zarządu 

Społecznego Komitetu Obrony Przed Likwidacją Szpitala, Panu Józefowi Felcynowi.

Pan,  Józef  Felcyn  poinformował,  że  jest  członkiem Zarządu  Społecznego  Komitetu  Obrony 

Przed Likwidacją Samodzielnych Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej z Wysokiej. Pan 

Józef  powiedział,  że  jest  zszokowany tak  dużą  liczbą  osób  niezdecydowanych  co  kłóci  się 

z faktem, że wszyscy już wszystko wiedzą, a tak naprawdę wiele osób nie potrafi podjąć decyzji. 

Odnośnie  związków  zawodowych  –  Pan  Felcyn  –  stwierdził,  że  dobrze,  iż  związki  się 

wypowiedziały, jednak nie rozumie stwierdzenia, iż się bały. Jest to zły sygnał, że ludzie boją się 

jawnie  wypowiadać  swoje  opinie.  Natomiast  jeśli  chodzi  o  członków  naszego  komitetu  – 

poinformował  członek  zarządu  –  to  jest  to  grupa  licząca  ponad  dwa  tysiące  osób  i  jeśli 

podchodzi się indywidualnie to ludzie się podpisują, gdyż nie muszą się publicznie wypowiadać. 

Następnie  mówca  ustosunkował  się  do  wypowiedzi  radnego,  Pana  Leonarda  Borowczyka 

odnośnie kilkuset procentowego wzrostu cen przyznając, iż to właśnie w oświadczeniu tegoż 

komitetu było takie stwierdzenie. Stwierdzenie takie miało związek z firmami produkującymi 

leki,  które  ustalają  ceny  dziesięciokrotnie  większe  niż  być  powinny  i  jest  to  potwierdzone 

opiniami ekspertów. Pan Józef Felcyn powiedział, że jest matematykiem i potrzebuje konkretów, 

a nie gładkich słów. Konkretów takich nie było. Stwierdzenie, że to będzie jakoś działało jest 

zbyt  ogólne  i  należałoby zapytać  na  jakiej  podstawie  tak  stwierdzono?  Na jakiej  podstawie 

stwierdzono, że jeśli nastąpi zmiana funkcjonowania szpitala to będzie on dobrze funkcjonował? 

Mówca zadał pytanie retoryczne do Pani dyrektor szpitala – czy Pani źle pracuje? Czy ma Pani 

złych  pracowników?  Czy  pracownicy  zbyt  dużo  zarabiają,  a  zbyt  mało  robią?  Z  tego  co 

zainteresowany się orientuje to we wszystkich programach restrukturyzacyjnych szpital doszedł 

do sytuacji, w której więcej się zrobić nie da. W związku z tym jeśli powstanie spółka prawa 

handlowego, która nie może się zadłużać, a szpitale się zadłużają, choć ten w Wyrzysku nie ma 

zbyt dużego długu, który byłby wielkim obciążeniem dla powiatu – powiedział Pan Józef – to 

nie widzi powodu do tego, aby rozdzierać szaty.  Jeśli natomiast długi powstają to co należy 

robić? - zapytał. Ograniczać zatrudnienie i rezygnować z rzeczy, które są najmniej dochodowe, 

ale które są najbardziej potrzebne. Gdyż te usługi, które są wysoko wyspecjalizowane nie będą 

wykonywane,  tu potrzeba takich usług,  które  zapewnią tej  biedniejszej  części  społeczeństwa 

pewien  poziom  gwarancji  leczenia.  Radni  być  może  do  końca  nie  rozumieją,  a  są  wśród 

społeczeństwa osoby,  które  zostaną  na  tzw.  lodzie  w takiej  sytuacji.  Ars  Medical  jest  firmą 

prywatną, ale wykonuje tylko te lukratywne usługi, a nie o takie chodzi, bo to nie jest wytwórnia 

śrubek, w której można zmniejszyć ilość produkcji. Tutaj głównym celem jest zajmowanie się 

zdrowiem niezależnie  od  tego  kto  ile  ma  pieniędzy.  Kontynuując  Pan Felcyn  stwierdził,  że 
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spółka  prawa  handlowego  działa  w  warunkach  konkurencji,  bo  wtedy  tylko  ma  sens  i  nie 

dotyczy zdrowia, a  produktów, które nie są na wagę złota jak zdrowie. W związku z powyższym 

jak można tutaj mówić o konkurencyjnym zakładzie? Jest inny szpital w okolicy? Nie ma, więc 

pewne rzeczy kłócą się tutaj z sobą, nie zgadzają się pewne idee – stwierdził mówca. Nikt dotąd 

nie  odpowiedział  konkretnie  dlaczego  tak  się  ma  stać?  Dlatego  też  raz  jeszcze  Pan Felcyn 

zapytał czy dyrektor źle pracuje, czy nagle w innej formule będzie bardziej przedsiębiorczy? 

Jeśli natomiast chodzi o środki z zewnątrz to będą z NFZ takie jakie były dotąd, a może i nawet 

mniejsze,  bo  wiadomo  co  przed  nami  i  żadnych  dodatkowych  nie  będzie,  na  to  by 

zainteresowany nie liczył – dodał na zakończenie swej wypowiedzi.

Następnie głos w dyskusji zabrał starosta pilski, Pan Tomasz Bugajski. Starosta odniósł się do 

retoryki słów, a przede wszystkim do sposobu przekazywania opinii publicznej. Starosta wyraził 

zadowolenie do przekazanych wątpliwości przez radnego, Pana Józefa Jasika,  bo wszyscy je 

mają i byłoby nieodpowiedzialnym gdyby takowych nie było. Ponadto starosta powiedział, że 

nie ośmieliłby się będąc nawet starostą do pouczania Wysokiej Rady jaką ma wyrażać opinię, 

jak  ma  głosować  czy  ma  mieć  wątpliwości  czy  też  nie.  Niech  pozostanie  to  w  ocenie 

wewnętrznej  Wysokiej  Rady.  Natomiast  nawet  jeśli  Zarząd  zaproponuje  Radzie  Powiatu 

podjęcie  takiej  decyzji  to  najpierw  sobie  będzie  musiał  odpowiedzieć  na  wszystkie 

przedstawione wariantowe problemy, ponieważ jest ich bardzo dużo. W samym zespole, który 

nie dał jeszcze ostatecznej decyzji Zarządowi i staroście jest dużo wątpliwości w temacie co 

powinniśmy jeszcze dostać i na co odpowiedź – powiedział starosta. Jest to forma sprawdzona 

danej szansy, a w cyfrach, szczegółach i konkretach matematycznych odpowie Pani dyrektor – 

dodał starosta kończąc swe wystąpienie.

Głos zabrała dyrektor szpitala w Wyrzysku, Pani Danuta Wojciechowska. Dyrektor powiedziała, 

że warunkiem przekształcenia szpitala w tej formie jaka w tej chwili obowiązuje ewentualnie 

w  spółkę  prawa  handlowego  jest  przeniesienie  tych  samych  świadczeń,  które  są  zapisane 

w statucie, ponieważ nie ma możliwości jakiejkolwiek zmiany, gdyż w takim wypadku NFZ nie 

podpisałby cesji świadczeń. Nie ma więc mowy o tym, że na dzień dzisiejszy szpital ograniczy 

świadczenia do świadczeń, które są najlepiej, najwyżej płatne. W strukturze była również mowa 

o zadłużeniu czy złej kondycji finansowej szpitala i dlatego dla zobrazowania jak wyglądało to 

na  przestrzeni  lat  dyrektor  przytoczyła  dane  od  roku 2004  czyli  od  momentu  kiedy szpital 

przeszedł  gruntowną  restrukturyzację.  Tak  więc  w  2004  roku  szpital  osiągnął  wynik  minus 

457.000 zł, natomiast zobowiązania ogółem wyniosły 2.808.207 zł. W 2005 roku wynik szpitala 

opiewał na kwotę minus 263.247 zł, zobowiązania ogółem 3.280.836 zł. W 2006 roku wynik 

finansowy dodatni w wysokości 57.252 zł, a zobowiązania ogółem – 3.336.882 zł. 2007 rok – 
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wynik finansowy minus 292.228 zł,  natomiast zobowiązania ogółem 3.089.83 zł.  2008 rok – 

wynik  finansowy  minus  382.000  zł,  a  zobowiązania  wyniosły  2.392.526  zł.  Jeśli  chodzi 

o  kondycję  finansową  szpitala  –  powiedziała  dyrektor  –  to  zrobiono  wyliczenia  wraz  ze 

szpitalami powiatowymi, z którymi zrzeszyliśmy się w stowarzyszenie licząc na to, że w sile, 

jedności  da się zrobić więcej.  Każdy z tych szpitali  przekalkulował  swe koszty,  licząc w to 

koszty  wynagrodzeń,  które  w 2008  roku  były  przekazywane  odrębnym kontraktem i  chcąc 

podpisać kontrakt, który zbilansowałby przynajmniej szpital należałoby osiągnąć wartość punktu 

wielkości 56 zł, jednak nie było innej możliwości jak podpisanie kontraktu, w którym wielkość 

punktu wyniosła 51 zł za punkt, co na starcie było o 5 zł mniej i co dało łącznie ponad 1 mln 

braku  do  zbilansowania  się  budżetu  szpitala.  W  obecnej  sytuacji  dysponując  czterema 

oddziałami  szpitalnymi,  które  to  lecznictwo  szpitalne  jest  najbardziej  kosztogenną  strefą 

w ogólnych świadczeniach szpitala nie ma możliwości, aby w tej strukturze szpital się utrzymał. 

Jeśli  nie  zrobione  zostanie  nic  co  przysporzyłoby  dodatkowych  przychodów  dla  szpitala, 

chociażby  przez  rozbudowę,  uruchomienie  dodatkowego  zakresu  świadczeń,  to  szpital  jest 

skazany  na  niepowodzenie.  Ponadto  biorąc  pod  uwagę  wszystkie  wymogi  określone 

w  rozporządzeniu Ministra Zdrowia z roku 2006, w którym szpital musi spełniać określone 

wymogi dot. pomieszczeń, sprzętowe itp. to jeśli to nie zostanie spełnione, a koszt dot. samego 

wymogu pomieszczeń opiewa na kwotę około 12 mln, gdzie budżet szpitala wynosi 13 mln zł to 

jest to z góry skazane na niepowodzenie. W celu ograniczenia kosztów – powiedziała dyrektor – 

od pewnego czasu wszystkie usługi wykonywane są przez firmy zewnętrzne. Ponadto dyrektor 

przypomniała  niegdyś  szeroko  komentowaną  decyzję  odnośnie  zamknięcia  oddziału  dla 

przewlekle chorych. Była to decyzja powzięta wskutek generowania przez cyt. oddział wysokich 

strat.  Przemianowanie  tego  oddziału  w  oddział  wewnętrzny  okazało  się  tzw.  strzałem 

w dziesiątkę, ponieważ rotacja pacjentów jest tak duża, że wysokie są nadwykonania w tym 

zakresie. Kontynuując dyrektor przypomniała, że podstawowym statutowym zadaniem szpitala 

jest leczenie pacjenta. Jako potwierdzenie tego Pani dyrektor Wojciechowska poinformowała, że 

podczas sesji Rady Powiatu w Pile, kiedy przedstawiła sprawozdanie finansowe za I półrocze 

2009  r.  wykazując  nadwykonanie  w  oddziale  wewnętrznym  została  skrytykowana  za  fakt 

istnienia takich nadwykonań, które świadczą jedynie za tym, że nie odmawia się opieki nikomu. 

Nikt  nie  jest  ze  szpitala  odsyłany  bez  opieki  i  będziemy robić  wszystko,  aby  każde  jedno 

świadczenie było zapłacone w ramach kontraktu – podkreśliła dyrektor. Kończąc Pani dyrektor 

bezsprzecznie  stwierdziła,  że  w  szpitalu  w  Wyrzysku  nie  ma  mowy o  tym,  że  nie  dba  się 

o  pacjenta.  W  razie  jakichkolwiek  pytań  dyrektor  poinformowała,  że  jest  gotowa  udzielić 

odpowiedzi.          
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Przewodniczący  podziękował  Pani  dyrektor  za  przedstawienie  elementów,  o  które  niektórzy 

pytali, a następnie oddał głos radnemu Rady Powiatu w Pile, Panu Leszkowi Partyce.

Radny, Pan Leszek Partyka stwierdził, że dyskusje w powyższym temacie trwają bardzo długo, 

jednak zważywszy na wagę i skutki tematu warto jeszcze trochę czasu poświęcić temu tematowi. 

Następnie radny powiedział, że sytuacja szpitala w Wyrzysku nie jest najlepsza, bowiem szpital 

od  lat  boryka  się  z  rozmaitymi  problemami.  Jeszcze  za  czasów kiedy radny pełnił  funkcję 

starosty podejmowane były rozmaite działania o charakterze organizacyjnym, dyscyplinującym 

oraz innowacyjnym w celu zapewnienia efektywnego działania. Ponadto zawsze ówczesny jak 

i obecny Zarząd kierował swe działania w celu pozyskania środków zewnętrznych, gdzie wkład 

własny zapewniał powiat, a szpital był jedynie zobowiązany do skonsumowania pozyskanych 

środki. Wszystkie te działania, które były podejmowane niestety nie przyniosły oczekiwanych 

rezultatów – powiedział radny. Przykładem może być oddział dla przewlekle chorych, który miał 

przynosić dodatkowe źródła dla szpitala, a niestety powodował jedynie straty. Przyczynami, dla 

których tak się dzieje radny zaliczył środki, którymi dysponuje Narodowy Fundusz Zdrowia i na 

które nie mamy żadnego wpływu oraz problem skali, w którym rentowność szpitala w Wyrzysku 

jest poniżej jej progu. Jako jednym z działań mającym na celu poprawę sytuacji – stwierdził 

radny - jest systematyczne otrzymywanie środków z kasy samorządowej powiatu czy gminy. 

Można również zastanowić się nad tym jak szpital rozwinąć? Odnośnie podstawowych usług – 

powiedział radny - wielkich szans nie ma ze względu na liczbę mieszkańców, populację, gdyż 

kontrakt z NFZ większy nie będzie. Chyba że stawka z NFZ wzrośnie do wysokości 56 zł, albo 

i więcej, choć na to radny by nie liczył. Natomiast jedyną szansą dla szpitala w Wyrzysku jest 

rozwój innych usług o charakterze specjalistycznym, które wymagają inwestycji.  Wymaga to 

również środków finansowych i sprawnego zarządzania. W kwestii zarządzania radny stwierdził, 

że  na  przestrzeni  lat  mimo  faktów,  iż  nie  zawsze  budziło  one  społeczne  zadowolenie  to 

wykonywane  było  dobrze,  jednak  ustawa  o  Zespołach  Opieki  Zdrowotnej  jest  ustawą 

„dziurawą”,  która  nie  przystaje  do  dzisiejszych  czasów i  utrudnia  działanie.  Nowa  formuła 

ułatwi działanie – dodał radny – jednak nie spowoduje też odwrotnych sukcesów, ponieważ nie 

wystarczy rozpocząć działalności, aby przyniosła ona zyski. Trzeba spełniać określone wymogi, 

posiadać  tzw.  biznesplan.  Radny  problem  określił  jako  dziedzinę  wyjątkowo  wrażliwą 

społecznie, dlatego też należałoby przeprowadzić pewnego rodzaju analizę, która pozwoliła by 

odpowiedzieć na pytanie czy dana jednostka będzie w stanie się utrzymać. Jest na to szansa jeśli 

będzie  dobrze  zarządzana  oraz  jeśli  będą  dodatkowe  środki  –  powiedział  radny.  Odnośnie 

dodatkowych środków radny poinformował, że można w coraz większym zakresie aplikować 

o  różne  środki  unijne  pod  warunkiem  wykazania  się  wkładem  własnym.  Przy  dzisiejszej 
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strukturze oraz po przekształceniu ta  jednostka nie  będzie  w stanie  w początkowym okresie 

wygenerować  środków  na  wkład  własny,  będzie  potrzebowała  wsparcia  ze  strony  organu 

założycielskiego jakim jest powiat. Ponadto dobrze byłoby, aby gminy w interesie mieszkańców 

również wyraziły wolę udziału w strukturze. Radny oznajmił, iż włączył się w prace zespołu 

roboczego, aby zwrócić uwagę na ten właśnie aspekt oraz na potrzeby opracowania strategii 

wizji docelowej szpitala. Jest długofalowy plan, którym jest dobrym wstępem, ale to nie jest 

jeszcze  strategia  ocenie  radnego.  Natomiast  dziś  wyrażana  będzie  opinia,  która  nie  będzie 

wiążąca  dla  powiatu,  gdyż  to  Rada Powiatu  podejmie  decyzję  i  poniesie  odpowiedzialność. 

Radny przyznał, że na dzień dzisiejszy ma jeszcze wiele wątpliwości i będzie zadawał pytania. 

Aby przybliżyć pewne tematy, radny zwrócił się do starosty pilskiego, Pan Tomasza Bugajskiego 

z  kilkoma pytaniami,  na  które  będzie  oczekiwał  odpowiedzi  na  sesji  Rady Powiatu  w Pile. 

Przede wszystkim radny zapytał  czy jak będzie to spółka to czy będzie mogła ubiegać się o 

środki z programu rządowego? Jeśli tak to o jaką kwotę, w przybliżeniu jej górnej granicy? Czy 

będziemy ubiegać się o daną kwotę, gdyż to nie jest obligatoryjne? Radny zapytał o tę kwestię 

gdyż,  jeśli  będzie  wola  ubiegania  się  o  środki  to  oprócz  podjęcia  przedmiotowej  w  dniu 

dzisiejszym uchwały  Rada  Powiatu  będzie  musiała  przyjąć  Program Reorganizacji  Systemu 

Ochrony Zdrowia na obszarze podległych, pięciu gmin. W programie tym znajdować się będzie 

musiała pięcioletnia analiza możliwych do uzyskania przychodów z tytułu udzielania świadczeń 

zdrowotnych,  pod  którą  podpisać  się  będzie  musiał  NFZ  z  jednoczesnym  zobowiązaniem 

poniesienia kosztów świadczonych usług w tym okresie. W związku z powyższym będzie to 

pewnego rodzaju zabezpieczeniem na okres pięciu lat przed finansowaniem świadczeń z NFZ. 

Dlatego zdaniem radnego choćby dla samego potwierdzenia takiego faktu warto się o to ubiegać. 

Następną  rzeczą  jest  analiza  ekonomiczno  -  finansowa,  która  również  obejmuje  okres 

pięcioletni.  W  analizie  tej  należy  wskazać  planowane  przychody  i  koszty  oraz  elementy 

związane  z  przekształceniem  lokalowym,  którego  wymagane  jest  do  roku  2012.  Pozostałe 

elementy opiniowane są przez NFZ oraz Bank Gospodarstwa Krajowego. Reasumując radny 

powtórzył pytanie, na które chciałby uzyskać odpowiedź w brzmieniu: czy będziemy ubiegać się 

o środki zewnętrze, w jakiej kwocie oraz jeśli będzie wola przyjęcie cyt. programu to jak będzie 

wyglądał harmonogram, kiedy wniosek zostanie złożony oraz kto podejmie się przygotowania 

powstania spółki, a kto likwidacją szpitala? Czy na dzień dzisiejszy jest już wskazana osoba, 

która  zajmie  się  koncepcją  spółki  w  sposób  zarządczy?  Ponadto  radny  dodał,  że  przy 

konstruowaniu  wszelkich  dokumentów  radny  nie  wyobraża  sobie,  aby  mogło  zabraknąć 

deklaracji  ze  strony  powiatu  wyrażonej  kwotowo.  Ponieważ  osoba  sporządzająca  tzw. 

biznesplan musi wiedzieć na jaką kwotę wsparcia może liczyć. Radny powiedział, że jako radny 
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powiatu, znający się na zarządzaniu ochroną zdrowia chciałby podnieść rękę na „tak”, jednak z 

pełnym przekonaniem,     a dzień dzisiejszy takiego nie ma, gdyż muszą zostać opracowane 

jeszcze przez powiat pewne dokumenty. Wracając natomiast do nieobecności czy obecności w 

znikomej liczbie przedstawicieli związków zawodowych radny podziękował Panu Felcynowi za 

wystąpienie, aczkolwiek dodał, że nie zgadza się z niektórymi elementami przekazanymi przez 

Pana Felcyna z uwagi na fakt, że było to wystąpienie przekazujące określony punkt widzenia. 

Ponadto  radny powiedział,  że  rozumie  obawy społeczeństwa,  które  może jedynie  wyrażając 

swoje  odczucia  powiedzieć,  że  się  boi,  ponieważ  nie  posiada  odpowiedniej  wiedzy 

merytorycznej,  w  zakresie  której  mogłoby  się  wypowiadać  czy  zadawać  pytania.  Odnośnie 

pracowników  szpitala  radny  przyznał,  że  przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer  użył 

odpowiednich słów    w tym zakresie, natomiast radny dodał, że pracownicy zastanawiają się czy 

będą przez nową spółkę przejęci  czy na nowo zatrudnieni?  Choćby z tego powodu żadnego 

pracownika  nie  ma i  się  nie  wypowiada – powiedział  radny.  Po czym dodał,  że  nie  należy 

potrzeć  na  to  w ten  sposób,  a  przez  interes  mieszkańców,  pryzmat  Gminy Wyrzysk.  Radny 

przyznał, że korzysta zarówno z usług szpitala specjalistycznego w Pile oraz z Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Wyrzysku i dlatego chciałby, aby szpital w Wyrzysku dobrze funkcjonował i aby 

ludzie mieli pracę. Ponadto radny zasugerował, że jeśli przeciętny pracownik szpitala usłyszałby 

choćby stwierdzenie, że powiat przekaże określoną kwotę środków na tzw. „rozkręcenie się” to 

zapewne  większość  z  nich  nie  zadawałby  więcej  pytań.  Natomiast  jest  szereg  tak  różnych 

wątpliwości, na które ani radny ani starosta nie jest w stanie odpowiedzieć i stąd właśnie emocje, 

które towarzyszą zainteresowanym.

Przewodniczący,  Pan  Stefan  Rymer  podziękował  radnemu,  Panu  Leszkowi  Partyce  za 

wystąpienie i przekazanie obaw, które wszyscy wyrażają.  

Kolejno w dyskusji głos zabrał starosta pilski,  Pan Tomasz Bugajski. Starosta odniósł się do 

wystąpienia  członka zespołu roboczego, Pana Leszka Partyki  przyznając,  że  te  same obawy, 

które  przedstawił  radny  mają  także  przedstawiciele  powiatu.  Nie  jest  tak,  że  powiat  ma 

wszystkie  rozwiązania  gotowe.  Powiat  poszukuje  po  prostu  szansy  dla  szpitala  –  oznajmił 

starosta.  I  jest  to  szansa,  natomiast  szczegółowe,  precyzyjne  odpowiedzi,  na  pytanie  które 

zapadły muszą zostać przygotowane,  ponieważ nie ma innego terminu i  czasu.  Jest  przyjęty 

harmonogram i Zarząd Powiatu zdaje sobie sprawę z tego, że będzie musiał udzielić odpowiedzi. 

Jeśli  natomiast  będzie  potrzeba  gwarancji  budżetowej  ze  strony powiatu  na  rozwój  szpitala 

poprzez  dokapitalizowanie  przyszłej  spółki  to  będzie  musiała  być  zapewniona  –  powiedział 

starosta. Odnośnie pracowników starosta powiedział, że przyjęta ma być jedna zasada polegająca 

na przejęciu całego zespołu osób pracujących w szpitalu w takiej formie w jakiej dotychczas 
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funkcjonuje i to jest gwarancją w stosunku do pracowników. Jest jednak problem z działaczami 

związkowymi,  ponieważ  pracownikiem  się  będzie  natomiast  działaczem  nie  –  dodał  na 

zakończenie starosta.

 Przewodniczący Rady podziękował staroście za kolejne wystąpienie i deklarację co do zasobów 

ludzkich z uwagi na ważność tej kwestii. 

Głos  zabrała  radna,  Pani  Teresa  Pinkowska,  która  poinformowała,  że  przy Radzie  Miejskiej 

w Wyrzysku działa  Klub Radnych „Rozwój  i  przyszłość”i  również  troską  tegoż  klubu były 

sprawy  związane  z  przekształceniem  szpitala.  Przed  przedstawieniem  oświadczenia 

wypracowanego przez klub radna oznajmiła, że po wysłuchaniu wystąpień pewne wątpliwości 

prawdopodobnie zostały rozwiane. Następnie radna przedstawiła oświadczenie klubu radnych 

„Rozwój i przyszłość”. Oświadczenie stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Przewodniczący podziękował  radnej  za  przedstawienie stanowiska Klubu Radnych, po czym 

zapytał czy ktoś z zaproszonych gości bądź radnych chciałby zabrać głos?

W związku z nie kontynuowaniem dyskusji przewodniczący dodał, że waga uchwały jest bardzo 

duża,  o  czym  świadczyć  może  czas  poświęcony  na  dyskusję,  który  nie  był  czasem 

zmarnowanym, gdyż pozwolił na uzyskanie dodatkowych informacji, które być może pozwolą 

na zagłosowanie tak jak każdy uzna za właściwe. Czy rozwiane zostały wszelkie wątpliwości? - 

zapytał  retorycznie przewodniczący. Zapewne nie, jednak rolą Wysokiej  Rady jest wyrażenie 

swej opinii co do przekształcenia tej jednostki w formie uchwały.

Następnie  przewodniczący  przedstawił  treści  projektu  uchwały,  po  czym  przystąpiono  do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta  została  przy 10 głosach „za” i  3  „wstrzymujących”. 

Uchwała Nr XXXIV/276/09 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Głos  zabrał  starosta,  Pan  Tomasz  Bugajski,  który  wyraził  słowa  podziękowania  za  dane 

zaufanie,  które  jest  ciążącym  zobowiązanie  w  stosunku  do  mieszkańców  gminy  Wyrzysk. 

Starosta ze swej strony zagwarantował, że bez względu na to czy szpital stanie się spółką prawa 

handlowego czy jeszcze będą wątpliwości to będzie dokonana termomodernizacja jeszcze w tym 

roku. Ponadto powiat przeznaczył już środki i przeznaczy jeszcze na pełną dokumentację do 

rozbudowy szpitala,  gdyż łatwiej  jest  w tej  chwili  przeznaczyć środki na dokumentację, aby 

później  ewentualnie spółka prawa handlowego mogła jako udział  swój wnieść jako aport  do 

przyszłej  inwestycji  rozbudowy szpitala.  Szpital  ten  musi  zostać  rozbudowany –  powiedział 

starosta – nie może funkcjonować w takich gabarytach jak dotychczas, ponieważ nie wytrzyma 

konkurencji.  Tak  jak  powiedział  starosta  Partyka  –  dodał  starosta  –  są  gdzieś  granice 
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opłacalności funkcjonowania szpitala i my jesteśmy na skraju tej  granicy.  Nie da się już nic 

okroić,  nic  się  nie  zmieni,  a  jedynie  trzeba  sprowadzić  nowe  formy  funkcjonowania 

poszczególnych zabiegów poprzez  lekarzy czy pielęgniarki  specjalistyczne,  a  poradnie które 

zostały  „wyprowadzone”  powrócą  do  szpitala  i  jest  to  jedyna  droga  gwarancji  na  dobre 

funkcjonowanie  szpitala.  Ponadto  starosta  powiedział,  że  przeniesiony  zostanie  Wydział 

Komunikacji  oraz  do  końca  roku  także  Powiatowy  Zespół  ds  orzekania  o  stopniu 

niepełnosprawności,  które  jest  ostatnim  elementem  funkcjonowania  powiatu  w  ternie 

rozrzuconym. Jest to zasługą m.in. geodety powiatowego, a zarazem przewodniczącego rady w 

Wyrzysku,  Pana  Stefana  Rymera,  który  z  Funduszu  Geodezyjnego  przekazał  środki  na 

wykonanie zadania. Następnie starosta zaprosił wszystkich na dożynki wojewódzkie ,po czym 

podziękował za zaproszenie na dożynki gminne. Starosta , że dożynki wojewódzko – diecezjalno 

–  powiatowo  –  gminne  odbędą  się  30  sierpnia  br.  od  godziny  1100.  Starosta  poinformował 

również,  że  przy  współudziale  wszystkich  radnych  obalono  mit  powiatu  przemysłowo  – 

rolniczego, stwierdzając, że powiat pilski jest powiatem rolniczo – przemysłowym. 

Przewodniczący  podziękował  za  wystąpienie  i  złożenie  kolejnych  deklaracji  co  do  tego,że 

szpital  otrzyma  jeszcze  stosowne  środki  od  powiatu  oraz  za  zaproszenie  na  dożynki 

wojewódzko-diecezjalno – powiatowo – gminne.

O godzinie 1620 przewodniczący ogłosił 15 minutową przerwę.

O godzinie 1635 obrady wznowiono, przy stanie 13 radnych.

 

10) wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  położonej  w  Wyrzysku  do  gminnego 

zasobu nieruchomości

Burmistrz  poinformowała,  że  wynegocjowano  cenę  nabycia  niższą  niż  zażądaną  przez 

właścicieli działek oraz że  do cyt. projektu uchwały dopisana została działka o nr 348/3 o pow. 

0,1827  ha,  zapisanej  w  KW  2569  przeznaczona  w  miejscowym  planie  zagospodarowania 

przestrzennego na tereny parkingów oraz tereny zieleni urządzonej z uwagi na potrzebę budowy 

parkingu ogólnodostępnego oraz drogi dojazdowej do parkingu. 

Następnie przedstawiono opinie do projektu uchwały.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 sierpnia br. 

poprzez głosowanie w następujący sposób ustosunkowały się do cyt. projektu uchwały:

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego:  „za”  -  0  członków  Komisji,  „przeciw” 

4 członków Komisji oraz „wstrzymało się” 0 członków Komisji;

Komisja Budżetu i  Finansów: „za” - 0 członków Komisji,  „przeciw” - 4 członków Komisji, 

„wstrzymało się” - 0 członków Komisji;
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Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska  -  „za”   -  0  członków  Komisji, 

„przeciw” - 2 członków Komisji oraz „wstrzymało się” - 0 członków Komisji.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  przedstawił  następujący  sposób  głosowania  Komisji  obradujących 

w dniu 24 sierpnie br.:

Komisja  Oświaty  -  „za”  -  3  członków  Komisji,  „przeciw”  -  0  członków  Komisji  oraz 

„wstrzymało się” - 1 członek Komisji;

Komisja  Rewizyjna  -  „za”   -   2  członków Komisji,  „przeciw”  -  o  członków Komisji  oraz 

„wstrzymało się” - 1 członek Komisji;

Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  -  „za”  -  2  członków  Komisji,  „przeciw”  -  0  członków 

Komisji, „wstrzymało się” - 1 członek Komisji.

Przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie. 

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  na  posiedzeniach  Komisji  był  przeciwny  podjęciu 

uchwały,  jednak po wyjaśnieniach wszelkich wątpliwości ze strony prawnej  będzie głosował 

„za”  podjęciem cyt.  uchwały,  gdyż  został  przekonany,  że  mieści  się  to  w granicach pojęcia 

wynegocjowanej ceny.

Następnie głos zabrał radny, Pan Leonard Borowczyk, który zapytał czy wymieniona uchwała, 

która powiększa teren w stosunku do pierwszej  uchwały przeznaczony na realizację zadania 

będzie wystarczający dla zrealizowania zadania w pełni?

Burmistrz  odpowiedziała,  że  obydwie  działki  obejmują  tereny,  które  od  początku  były 

w zamiarze do wykupienia i obydwie w pełni zamykają przedsięwzięcie, które jest w planie 

zagospodarowania  przestrzennego.  Ponadto  burmistrz  dodała,  że  można  jeszcze 

wygospodarować dodatkowe miejsca na drodze wewnętrznej, gdyż nie jest  to typowa droga, 

a obejmuje jeszcze plac, który można przeznaczyć na dodatkowe miejsca przy pasie drogi.

W związku  z  nie  nawiązaniem  dalszej  dyskusji  przewodniczący  przedstawił  treść  projektu 

uchwały i przystąpiono do głosowania.

W  wyniku  głosowania  uchwała  została  podjęta  przy  11  głosach  „za”,  przy  1  głosie 

„przeciwnym” i 1 „wstrzymującym”. 

Uchwała Nr XXXIV/277/09 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

11) przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego wsi Osiek nad Notecią w okolicach Remizy OSP przy ulicy Głównej

W związku z faktem, iż projekt uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 sierpnia br. 
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wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 24 sierpnia br. wyraziły 

jednogłośnie, pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku  z  powyższym  przewodniczący  przedstawił  treść  projektu  uchwały,  a  następnie 

przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”.

 Uchwała Nr XXXIV/278/09 stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

12) przystąpienia do sporządzenia zmiany uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Wyrzysk w części północnej 

Na wstępie  głos  zabrała  burmistrz,  która  realizując  wniosek  Komisji  zwróciła  się  z  prośbą 

o dopisanie w tytułach projektów uchwał odpowiednio po słowach „gminy Wyrzysk”: „w części 

północnej” oraz „w części południowej”. Ma to na celu ułatwienie  rozróżnienia, która uchwała 

dotyczy  danej  części  gminy,  czyli  pozwoli  to  na  łatwiejsze  korzystanie  z  wewnętrznych 

przepisów gminy.

Przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii Komisji dot. wspomnianych dwóch projektów 

uchwał.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 sierpnia br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektów uchwał z jednoczesną propozycją 

zmiany załączników do projektów uchwał  polegającej  na tym,  aby linia  podziału na północ 

południe omijała tereny miejscowości nie dzieląc ich.

Radny, Pan Józef Jasik w imieniu Komisji obradujących w dniu 24 sierpnia br. powiedział, że 

Komisja Oświaty i Komisja Rewizyjna wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu 

uchwały,  a  Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  przy  2  głosach  „za”  i  przy  1  głosie 

„wstrzymującym”  opowiedziała się za projektem uchwały. Natomiast w stosunku do drugiego 

projektu uchwały wszystkie Komisje wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię.

Przewodniczący poinformował,  że  ze  względu na  charakter  zmiany projekt  uchwały nie  był 

przedkładany radnym, jednak wszyscy otrzymali zmianę załącznika.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku  z  powyższym  przewodniczący  przedstawił  treść  projektu  uchwały,  a  następnie 

przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały wraz ze zmianą dot. tytułu uchwały.

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXIV/279/09 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.
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13)  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Wyrzysk w części południowej

W związku z faktem, iż opinie do cyt. projektu uchwały zostały przedstawione przewodniczący 

otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku  z  powyższym  przewodniczący  przedstawił  treść  projektu  uchwały,  a  następnie 

przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały wraz ze zmianą dot. tytułu uchwały.

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXIV/280/09 stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

14) wyrażenia woli zawarcia porozumienia międzygminnego w celu prowadzenia wspólnej 

polityki gospodarowania odpadami i osadami ściekowymi na obszarze działania Zakładu 

Unieszkodliwiania Odpadów Piła

Głos zabrała burmistrz prosząc o przyjęcie poprawek polegających na dopisaniu w załączniku do 

uchwały po wyrazie „pomiędzy” wyrazu „gminami” oraz wykreślenie litery „a”.

Następnie przedstawiono opinie Komisji.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 sierpnia br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 24 sierpnia br. wyraziły 

jednogłośnie, pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku  z  powyższym  przewodniczący  przedstawił  treść  projektu  uchwały,  a  następnie 

przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały wraz ze zmianą dot. tytułu uchwały.

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXIV/281/09 stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Opinie  Komisji  Rady Miejskiej  w  Wyrzysku  dotyczące  materiałów na  XXXIV Sesję  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku w dniu 28 sierpnia 2009 r. stanowią załącznik nr 20 do protokołu.
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10. Informacja Burmistrza podjętych w roku budżetowym rozstrzygnięciach w zakresie 

stosowania ulg określonych w uchwale Nr XXV/196/08 z dnia 29 października 2008 r. w 

sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty 

należności  pieniężnych,  do  których  nie  stosuje  się  przepisów  ustawy  –  Ordynacja 

podatkowa – oraz wskazania organów lub osób do tego uprawnionych, w terminie jednego 

miesiąca od zakończenia okresów sprawozdawczych.

Burmistrz powiedziała, że burmistrz jako organ oraz jako kierownik jednostki  nie korzystał z 

uprawnień dotyczących umarzania należności pieniężnych. Natomiast kierownicy pozostałych 

jednostek  również  nie  korzystali  z  wyjątkiem  Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej,  który  umorzył  nienależnie  pobrany  zasiłek  pielęgnacyjny  w  wysokości  459  zł 

z odsetkami w wysokości 12,32 zł. Umorzenia dokonano w związku z trudną sytuacją życiową 

rodziny. Innych przypadków nie było.

Następnie przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 sierpnia br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionej informacji.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 24 sierpnia br. wyraziły 

jednogłośnie, pozytywną opinię do przedstawionej informacji.

Dyskusji nie nawiązano.

Informacja przyjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 

Informacja stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

11. Informacja Burmistrza Wyrzyska z realizacji zadań inwestycyjnych na 2009 r.

Przewodniczący  poinformował,  że  informacja  ta  była  szczegółowo  przedstawiona  na 

posiedzeniach Komisji i w związku z tym poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 sierpnia br. 

w następujący sposób opowiedziały się do cyt. informacji: Komisja Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego -  „za”  przyjęciem informacji  głosowało 4 członków Komisji;  Komisja  Budżetu 

i  Finansów  -  „za”  przyjęciem  głosowało  2  członków  Komisji,  „przeciw”  0  członków 

i „wstrzymało się” 2 członków Komisji, natomiast Komisja Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony 

Środowiska - „za” głosował 1 członek Komisji, „przeciw” 1 członek Komisji i „wstrzymało się” 

0 członków Komisji.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 24 sierpnia br. wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionej informacji.

Dyskusji nie nawiązano.
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Informacja  w  wyniku  głosowania  przyjęta  została  jednogłośnie,  przy  13  głosach  „za”. 

Informacja stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

12. Informacja  nt.  stanu  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego  na  terenie  Gminy 

Wyrzysk za I półrocze 2009 r.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 sierpnia br. 

przyjęły cyt. informację. 

Radny,  Pan  Józef  Jasik  w imieniu  wspólnych Komisji  obradujących w dniu  24  sierpnia  br. 

powiedział,  że  Komisje  te  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  przedstawionej 

informacji.

Dyskusji nie nawiązano.

W  wyniku  głosowania  informacja  przyjęta  została  jednogłośnie,  przy  13  głosach  „za”. 

Informacja stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

13.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym 

interpelacjach i odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący poinformował,  że w okresie  międzysesyjnym na ręce przewodniczącego nie 

wpłynęły żadne interpelacje w związku z czym nie było również odpowiedzi.

14. Interpelacje i zapytania radnych.

Radna, Pani Teresa Pinkowska  w związku z trwającym remontem chodnika przy ul. XX-Lecia 

w  Osieku  nad  Notecią  zwróciła  zwróciła  się  z  interpelacją  dot.  obniżenia  studzienek 

łącznościowych, które są zdewastowane i wystają ponad nawierzchnię oraz o naprawę wyrwy, 

która  znajduje  się  na  zakręcie  w  kierunku  ul.  XX-Lecia.  Ponadto  radna  odniosła  się  do 

interpelacji  dot.  chodnika  przy  ul.  Podgórnej  przy  piekarni.  Radna  wskazała  na  potrzebę 

położenia płyt, które są zdejmowane z chodników i ułożenie ich na przejściu, gdyż na chwilę 

obecną nie ma możliwości przejścia  i  przejazdu tę drogą. Ponadto radna podziękowała Pani 

burmistrz, Pani inspektor Witczak za przywrócenie świadczenia usług dentystycznych w  Osieku 

nad  Notecią.  Po  czym  zapytała  o  termin  rozpoczęcia  świadczeń,  gdyż  na  oknach  widnieje 

informacja,  że  dentysta  przyjmować będzie  od miesiąca  września,  jednak nie  jest  wskazana 

konkretna  data?  Radna  podziękowała  także  za  zorganizowanie  zbiórki  zużytego  sprzętu 

elektronicznego, mebli itd.  

Radny, Pan Edward Gaczkowski podziękował staroście za podjęcie działań zmierzających do 

zamontowania barier  ochronnych przy wsparciu finansowym gminy Wyrzysk.  Ponadto radny 

33



wskazał również na potrzebę ustawienia barierek przy drodze powiatowej na trasie Osiek nad 

Notecią–  Dąbki,  w okolicy byłej  żwirowni,  gdzie  występują  różnice  poziomów nawierzchni 

w wysokości kilku metrów, a które stwarzają niebezpieczeństwo. Ponadto radny interpelował 

o uregulowanie dróg w miejscowości Konstantynowo, zwłaszcza drogi powiatowej w rejonie 

świetlicy  oraz  gminnej,  która  jest  utwardzona,  jednak  ze  względu  brak  znaku  oznakowania 

stwarza zagrożenie dla ruchu pojazdów.

Radny, Pan Leonard Borowczyk   w imieniu części mieszkańców Wyrzyska Skarbowego zwrócił 

się z prośbą, aby w dającym się określić terminie podczas planów dot. kanalizowania tej części 

terenu  wziąć  pod  uwagę  konieczność  skanalizowania  budynków  w  okolicy  Wyrzyska 

Skarbowego w kierunku Gleszczonka.

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski  w imieniu mieszkańców osiedla ceramicznego w Osieku nad 

Notecią złożył interpelację, aby przyciąć żywopłot przy posesji Pana Baryńczyka ze względu na 

ograniczoną widoczność podczas wyjazdu z osiedla ceramicznego na drogę w kierunku Bąkowa.

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Burmistrz odpowiadając na interpelację radnej, Pani Teresy Pinkowskiej w kwestii studzienek 

powiedziała,  że  zostaną one obniżone przez telekomunikację,  jednak nie prędzej  jak za dwa 

tygodnie. W kwestii chodnika przy ul. Podgórnej Burmistrz odpowiedziała, że należałoby się 

zastanowić  nad  wykonaniem  tego,  gdyż  jest  to  teren  piaszczysty  i  poza  położeniem  płyt 

wskazane byłoby ułożenie krawężników. Odnosząc się do kwestii wywozu odpadów burmistrz 

poinformowała, że planowana jest jeszcze jedna taka akcja w tym roku, jednak z tą różnicą, że 

będą wyznaczone dwa czy trzy punkty w każdej miejscowości na złożenie sprzętu. 

W odpowiedzi na interpelację radnego, Pana Edwarda Gaczkowskiego burmistrz powiedziała, że 

tak naprawdę to pewnie powiat by się nie zabrał za wykonanie tego zadania gdyby nie składane 

były  wnioski,  wnioski  mieszkańców  na  podstawie  których  wystosowane  zostało  pismo  do 

starostwa, które podjęło się wykonania zadania przy współudziale gminy. W kwestii odnośnie 

wyrwy przy drodze powiatowej  na trasie  Osiek nad Notecią  – Dąbki wystosowane zostanie 

pismo  do  starosty.  Natomiast  odnośnie  oznakowania  Burmistrz  powiedziała,  że  znak  jest 

zakupiony i zostanie ustawiony.

Na interpelację w kwestii przycięcia żywopłotu burmistrz powiedziała, że wystosowane zostanie 

pismo ze wskazaniem na przycięcie żywopłotu, który ogranicza widoczność.

Na  interpelację  radnego  Pana  Leonarda  Borowczyka  burmistrz  przyznała,  że  wniosek  jest 

słuszny, jednak na chwilę obecną Burmistrz nie jest w stanie określić terminu wykonania, gdyż 

zaplanowane  jest  sześć  inwestycji,  jednak  jeśli  Prezes  PWiK  złożył  wniosek  i  otrzyma 
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wnioskowane środki to w ramach planu inwestycyjnego spółki mógłby dokonać skanalizowania 

tych krótkich odcinków. 

W  związku  z  udzieleniem  odpowiedzi  na  wszystkie  interpelacje  przewodniczący  zamknął 

przedmiotowy punkt obrad.

16. Wystąpienia sołtysów.

Głos  zabrała  sołtys  Osieka  nad  Notecią,  Pani  Teresa  Gryczka,  która  podziękowała  Pani 

burmistrz,  zastępcy burmistrza,  pracownikom Urzędu,  przewodniczącemu Rady i  radnym za 

wszelką pomoc okazaną przy organizacji dożynek gminnych, które odbyły się w miejscowości 

Osiek nad Notecią.

Innych wystąpień nie zgłoszono.

17. Wolne głosy i wnioski.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  jako  przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku 

Publicznego  podziękował  za  zorganizowanie  zbiórki  zużytego  sprzętu,  dzięki  czemu  mniej 

będzie śmieci porozrzucanych po lasach, rowach itp. Ponadto radny z wielką przyjemnością i 

satysfakcją jako Komendant Straży Pożarnej poinformował, że podczas tegorocznych żniw na 

terenie gminy Wyrzysk nie spłonął ani jeden kłos. Jest to zasługą rolników, którzy bezwzględnie 

przestrzegają przepisów przeciwpożarowych – dodał radny -  i takich też sukcesów należy sobie 

życzyć – powiedział na zakończenie.

Radny,  Pan Leonard Borowczyk zwrócił  się z  prośbą o udzielenie informacji  w jaki sposób 

rozwiązana została kwestia zalanego wiaduktu przy nowej budowli, o czym informował zastępcę 

burmistrza.   Następnie  radny odniósł  się  do odpowiedzi,  którą  otrzymała Pani  burmistrz  od 

Ministerstwa  Sprawiedliwości,  a  która  dotyczyła  likwidacji  Sądu  Grodzkiego  w  Wyrzysku 

twierdząc,  iż  pismo  to  jest  aroganckie  oraz  że  świadczy  o  tym,  że  radni  oraz  pozostali 

zainteresowani nie potrafią czytać ze zrozumieniem. Radny przytoczył fragment treści pisma, 

z  którego  wynika,  jakoby  celem  Naszego  wystąpienia  było  zabieganie  o  utworzenie 

dodatkowych  struktur  organizacyjnych  –  powiedział  radny  –  a  nie  utrzymanie  istniejącego 

Wydziału Sądu. Ponadto w dalszej  części  pisma wskazano na fakt,  iż prowadzenie prostych 

spraw, w szczególności wykroczeniowych prowadzi do nieuzasadnionej i wąskiej specjalizacji 

sędziów oraz że zaburza to proces doskonalenia i rozwoju zawodowego sędziów – powiedział 

radny – komentując to  w ten sposób, że  jeśli  będzie  się zabiegało bądź nie  o likwidację to 

specjalizacje te będą bardziej wąskie? W dalszej części pisma jest wskazane, że istotnym dla 

funkcjonowania wydziałów grodzkich  - zacytował radny – stwierdzając, iż zasadnym w takim 
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wypadku byłoby dokonywanie większej ilości wykroczeń, aby zasadnym było utrzymanie sądu 

w Wyrzysku.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  zakomunikował,  że  Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  w  miesiącu 

wrześniu organizuje posiedzenie wyjazdowe do jednej z gmin, w której funkcjonują wiatraki 

w celu  zapoznania  się  z  wszelkimi  danymi  ekonomicznymi  i  zasadami  ich  funkcjonowania 

i w związku z tym zaprosił wszystkich zainteresowanych o zgłaszanie uczestnictwa udziału w 

biurze rady, u Pani Beaty Kolasińskiej.

Przewodniczący zapytał  radnego czy jest  w stanie  określić  bliższy termin  wyjazdu,  aby nie 

kolidowało z wszelkimi innymi terminami?

Radny  wskazał,  że  organizacja  planowana  jest  na  około  15  września  jeśli  chodzi  o  gminę 

Margonin, jednak ze strony gminy Pakość oraz Inowrocław termin bliżej określony nie został 

jeszcze wskazany.

W związku  z  nie  zgłoszeniem ze  strony radnych  oraz  pozostałych  gości  innych  wniosków 

przewodniczący  poinformował,  że  zobowiązany  jest  do  kwartalnego  przedstawiania  Radzie 

informacji  nt.  wykorzystanych  środków  na  delegacje,  które  kształtowały  nie  następująco: 

w II kwartale 2009 r. wykorzystano środki w wysokości 48,48 zł, natomiast w ciągu półrocza 

była to kwota 305,71 zł do ogólnego planu w wysokości 3.000,00 zł.

Dalszej dyskusji nie nawiązano.

18. Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godzinie 1735 przewodniczący zamknął XXXIV 

Sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim za liczny udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła       Sekretarz obrad Przewodniczący Rady

Aleksandra Brzezińska Edward Gaczkowski       Stefan Rymer

podinspektor ds kadrowych

i obsługi rady gminy
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